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К-По2 бр.1/2020 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА 

 О ГЛАВНОМ ПРЕТРЕСУ одржаном дана 02. априла 2021. године 

 

 

Председник већа: 02.04.2021. годин, 09:00 часова 

 

 Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду, 

Одељења за ратне злочине К-По2 1/2020 против оптуженог Османа Османовића, због 

кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 став 1 КЗ 

СРЈ по оптужници Tужилаштва за ратне злочине КТО број 1/20 од 21.02.2020. године, 

потврђеној дана  12.03.2020. године. 

 

Веће поступа у неизмењеном саставу. 

 

Да ли има примедби на састав већа? Нема. 

 

Примедби на састав већа није било. 

 

Публика? Колико их има? Колико их има укупно? Не треба списак, немојте да 

ометате суђење. Ако их има троје, могу да уђу, ако их има више од петоро не могу да 

уђу. 
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Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

помоћник Јелена Петровић. 

 

 КОНСТАТУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 

-заменик тужиоца за ратне злочине – Душан Кнежевић, са тужилачким 

сарадником Јеленом Влаисављев, 

 

-оптужени Осман Османовић, доведен преко Управе Окружног затвора у                

Београду. 

 

Приступио  бранилац - адвокат Ђорђе Дозет. 

 

Консатоваћемо накнадно ко је у судници.  

 

Констатује се да је успостављена видеоконференцијска веза са Основним судом 

Брчко Дистрикта.  

 

Судија Велибор Милићевић, је ли тако? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Добар дан. 

Тако је. 

 

Председник већа: Да ли се чујемо? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Ја Вас чујем. 

 

Председник већа: Да је успостављена видеоконференцијска веза са Основним 

судом Брчко Дистрикта, судијом Велибором Милићевићем.  

 

Реците нам, да ли су приступили сведоци Мујкановић Зекерија, Авдић Кадрија, 

Бешић Ризах и Јусуфовић Хајрудин? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Овако. 

Рећи ћу Вам две ствари. Приступила су сва четворица сведока. Једно питање. Да ли 

ћете их саслушавати редоследом како је то, како сте их навели, Кадрија, Зекерија, па 

Ризах па Хајрудин, како је наведено  у замолници за правну помоћ? 

 

 Председник већа: Ја сада не знам како смо ми навели у замолници. Кадрију смо 

првог, је ли тако навели? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Тако је. А 

значи молба је, Авдић Кадрије и Мујкановић Зекерије је прво Кадрија човек је рекао да 

има данас, жени му се син и замолио је да он први иде. 

 

Председник већа: Може.  
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Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: И други 

главни тужилац овде Мујкановић Зекерија који такође има обавезе, а онда би ишли 

Ризах и Хајрудин? 

 

 Председник већа: Може, може. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Е, 

извињавм се, још једну ствар само да Вам кажем. С обзиром да данас имам неодложне 

обавезе, ја ћу констатовати првог сведока који уђе, утврдићу идентитет, у наставку 

посутпка ће поступати мој колега Фуад Златић, такође судија Основног суда. Значи он 

ће само да ме мења након првог сведока приликом утврђивања идентитета. Фуад 

Златић. 

 

Председник већа: Владић? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Златић, као 

злато, Фуад Златић. 

 

Председник већа: Златић? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Тако је. 

 

Председник већа: Добро.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се главни претрес одржи. 

 

Наставља се главни претрес прекинут дана 05.03.2021. године у фази доказног 

поступка. 

  

Главни претрес је јаван. 

 

Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока Авдић Кадрије. 

 

Испитивање сведока Кадрије Авдића 
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Реќли сте најпре Авдић Кадрија.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Ево улази. 

Личну карту ми припреми, Горана.  

 

Председник већа: Само могу док се сведок не припреми. Да ли могу судију 

Милићевића да упитам, да ли можете у међувремену да контактирате Вашу службу и да 

питате да ли је могуће из Вашег суда испитивање једног сведока 14. априла 2021. 

године у 13 часова? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Сачекајте 

секунду само молим Вас. Ево сада ја и колега имамо неке термине. Сада гледам. Седите 

Ви, господине, седите. Знате шта, ја ...Који дан? 

 

Председник већа: 14.04.2021. године у 13 часова, да ли бисте могли да 

испитамо једног сведока путем видеоконференцијске везе? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Не. 

 

Председник већа: Не може? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Може ли 

нешто раније? 

 

Председник већа: 12 најраније. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: 12.  Знате 

шта,  колега има од 13 часова, такође неки предмет где је члан већа, значи ако би се 

један сведок завршио можда ако сат, два, значи једно два сата раније ако можете да 

закажете, вероватно би завршили тог сведока за два сата? 

 

Председник већа: Завршили бисмо сигурно, ја претпостављам и за сат времена 

једног сведока.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Да ли можете 

у пола дванаест? 

 

Председник већа: Па ево ајмо у пола дванаест па ћемо ми скратити претходни 

претрес. 11 и 30.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Добро, 

значи то смо усагласили. Да пређемо на утврђивање идентитета сведока. Може? 

 

Председник већа: Може. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: Дакле, у 

судницу је приступио сведок Авдић Кадрија, идентитет утврђен  на основу личне карте 

број 30LPF2970, датум рођења 23.09.1959. године, лична карта издата од МУП 

Тузланског кантона Тузла.  
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 Председник већа: Добро.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта БиХ Велибор Милићевић: То је то.  

Пребаците на сведока. 

 

Председник већа: Реците нам само, име оца  нисам чула, реците нам име оца и 

шта сте по занимању? 

 

Сведок Кадрија Авдић: Алија, пензионер сам сада. 

 

Председник већа: Пензионер сте по занимању. Ви сте предложени од стране 

браниоца оптуженог Османа Османовића да будете испитани у овом кривичном 

поступку. Као сведок дужни сте да говорите истину. Давање лажног исказа представља 

кривично дело. Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

 

Сведок Кадрија Авдић: Јесте, јасно ми је.  

 

Председник већа: Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе и 

евентуално Вашег  блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону. Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Обзиром да се први пут испитујете, Ви ћете положити 

заклетву, текст заклетве гласи: „Заклињем се својом чашћу да ћу о свему што пред 

судом будем питан говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу 

прећутати“. Да ли се заклињете? 

Сведок Кадрија Авдић: Да, заклињем се. 

Председник већа: Сведок опоменут, упозорен, у смислу одредбе члана 95 став 1 

и 2 Закона о кривичном поступку након положене заклетве у смислу члана 96 изјави: 

Да ли познајете оптуженог Османа Османовића? Да ли сте са истим у сродству 

или у завади? 

Сведок Кадрија Авдић: Познајем га, нисмо у сродству. 

Председник већа: Да ли сте у завади? 

Сведок Кадрија Авдић: Ни у завади. 

Председник већа: Нисте ни у завади. Како познајете оптуженог Османа 

Османовића? 

Сведок Кадрија Авдић: Познајем га од 1986. кад сам дошао да радим у МУП 

Брчко. 

Председник већа: Добро. Заједно сте радили, хоћете то да кажете? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Добро. Бранилац оптуженог адвокат Ђорђе Дозет предложио 

је да Ви будете испитани на овом главном претресу на околност организације чуварске 

страже и извођења притворених лица и евентуалних контакта са Османом 

Османовићем који је овде и против кога се овде води кривични поступак за кривично 

дело ратни злочин против цивилног становништва. Изволите, да ли можете да се 

изјасните на наведене околности? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Изволите. 
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Сведок Кадрија Авдић: Па, овако. Почетком рата ја сам био овде заробљен у 

Брчком у Полицијској станици, био сам двадесет три дана у притвору. Након тога сам 

размењен и негде у јуну и јулу од стране Решида Мусића сам позван да ли могу да 

управљам или да водим тај притвор. Он је прије био на Окрајцима, па је ваљда било 

неких проблема, па онда смо нашли другу локацију на у Маочи на Расаднику и ту су 

затворена лица била. Међутим, он ми је дао инструкицје како да се понашамо, да 

одаберем себи тим који ће то чувати. Помињао ми је тада неке конвенције, нисам био 

баш толико упућен, није ме то интересовало. Значи да нико затвореницима не може 

доћи, трећа лица, осим службених лица која су долазила да испитују затворена лица. 

Значи нико ни од службених лица није могао доћи да није имао налог да испитује. Тада 

је била тамо и једна свеска у коју се то уписивало ко је дошао, када је дошао, када је 

завршио и то и то.  

Председник већа: Добро, имате ли још нешто да изнесете? 

Сведок Кадрија Авдић: То сте ме питали и немам више шта да додам. 

Председник већа: Изволите, браниоче, да ли имате питања за сведока Авдић 

Кадрију? 

Адвокат Ђорђе Дозет: Имам, судија, с обзиром да имам здравствених проблема 

са леђима, да ли ћете дозволити да седећи постављам питања? 

Председник већа: Може. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Добар дан, господине Кадрија, господине Авдићу.  

Сведок Кадрија Авдић: Добар дан. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ја сам Ђорђе Дозет, адвокат, бранилац Османа 

Османовића. Можемо се вратити на почетак. Реците ми, кажете почетком рата сте 

заробљени. Можете ли определити датум кад је то почетак рата и кад сте Ви заробљени 

и од кога? 

Сведок Кадрија Авдић: 02. маја, 02./03. мај у Полицијској станици био сам шеф 

смене, дошле су некакве „Црвене беретке“ као да нас ту ноћ обезбеђују. Прво су тамо 

дигнути мостови између Хрватске и БиХ. И онда значи 02./03. мај дошли су некакви 

као да нас обезбеде од неких паравојних формација. Међутим, 03. су нас само 

разоружали, притворили у једну полицијску канцеларију тамо. Ту смо преноћили. 

Други дан или пред мрак су нас довели овде у касарну где су и затворили нас у 

притвор. Мене и још било нас је чини ми се једанаест. Од командира опште полиције, 

командира овај саобраћајне полиције, заменика начелника чини ми се и ето, шефа 

смене и полицајаца. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се можете изјаснити о националној структури тих 

људи који су заробљени тада? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. Било је хрватске националности и бошњачке, 

односно муслиманске националности. 

Адвокат Ђорђе Дозет: А ко су били људи који  су вас заробили? 

Сведок Кадрија Авдић: Били су „Црвене беретке“ некакве, говорили су, 

србијански нагласак су имали. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете рећи тих рекли сте чини ми се, двадесет 

три дана, да сте били у заробљеништву. Где сте провели тих двадесет три дана? 

Сведок Кадрија Авдић: Седамнаест или осамнаест дана сам овде био у 

касарни, па смо повежени као на размену, па у Угљевик, један дан, онда у Лопаре пред 

Полицијску станицу исто дан и ноћ, онда у Лопарама пред болницу и тако двадесет 

трећи дан да смо кренули према Тузли и у Тузли је била размена.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је можда познато размењени сте за кога? 
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Сведок Кадрија Авдић: Пуковник Зец, ја мислим да је тад био пуковник и 

пратилац и возач, не знам. 

Председник већа: Само моменат да разјаснимо одмах када одговарате на та 

питања. Да ли се сећате датума када сте размењени? 

Сведок Кадрија Авдић: Чини ми се 24., 25., не сећам се више. 

Председник већа: Који месец? 25. мај? 

Сведок Кадрија Авдић: Тако негде, 25., 26.  не знам, углавном двадесет три 

дана од 02. маја ето. 

Председник већа: Добро. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете укратко описати Ваше време од тог 25.  

маја па до формирања те нове притворске јединице, где сте провели? 

Сведок Кадрија Авдић: Провео сам... 

Председник већа: Само моменат, браниоче. Како до формирања, које 

притворске јединице? 

Адвокат Ђорђе Дозет: У уводу је рекао да је формирана нова притворска 

јединица уместо Окрајака. 

Председник већа: Па, нека појасни која притворска јединица, где, како? 

Сведок Кадрија Авдић: Па, по мом, ја кад сам размењен, у Тузли сам био око 

петнаест дана горе код фамилије да, јер сам, да се опоравим мало. Онда сам отишао 

тамо. 

Председник већа: Где тамо, конкретно? 

Сведок Кадрија Авдић: У Рахић. 

Председник већа: То је дакле било у јуну месецу је ли тако? 

Сведок Кадрија Авдић: Да, јун, јуну, може тако да се каже. 

Председник већа: Добро, изволите, браниоче. 

Сведок Кадрија Авдић: Тад је био притвор на Окрајцима. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте Ви имали било какав физички контакт са 

притвором у Окрајцима? 

Сведок Кадрија Авдић: Не. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се можете сетити, да ли сте у периоду од доласка у 

Окрајке па до формирања нове притворске јединице до које ћемо доћи, срели, видели, 

чули Османа Османовића? 

Сведок Кадрија Авдић: Њега сам видео тамо у Полицијској станици, када сам 

ја дошао, а ... 

Председник већа: Где сте га видели и када? 

Сведок Кадрија Авдић: У Рахићу, у Рахићу Полицијска станица је била. 

Председник већа: То је био који период? 

Сведок Кадрија Авдић: Па тад кад сам ја дошао из  Тузле. 

Председник већа: Добро, дакле средином јуна? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Средина или почетак јуна, јел тако, петнаест дана сте били у 

Тузли, око 25.-26. маја сте размењени. У првој половини јуна? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Можемо тако  прецизирати, уколико не можете децидно да 

кажете. 

Сведок Кадрија Авдић: Па, не могу датуме али  да ли је сада 15. или 17. то не 

могу. 

Председник већа: Добро, изволите браниоче. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Поменули сте у уводу име Решида Мусића. Ко је био 

Решид Мусић у том тренутку?  

Сведок Кадрија Авдић: Решид Мусић је бивши начелник полиције у Сарајеву 

ја мислим или негде. Углавном неку високу функцију је обављао. Овде је био начелник 

за безбедност ја мислим тако или начелник бригаде. Не могу тачно... Начелник 

безбедности је углавном био.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да поједноставимо. Где је премештена притворска 

јединица из Окрајака, на који локалитет? 

Сведок Кадрија Авдић: Притворска јединица је премештена на подручје Маоче 

у Расадник је ту пољопривредно добро, шта је, ту узгајају ове биљке и то. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Колико је то физички удаљено од претходне локације 

притворске јединице? 

Сведок Кадрија Авдић: Па, око два километра. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли можете појаснити, шта је, да ли Вам је познато 

уопоште, шта је пре рата било на тим Окрајцима, по чему су они били познати? 

Сведок Кадрија Авдић: Ту је, то је власништво „Шумарије“ и ваљда Управа 

„Шумарије“ је ту била. 

Адвокат Ђорђе Дозет: А шта је било пре рата на овом новом локалитету у 

Маочи? 

Сведок Кадрија Авдић: На новом локалитету исто је од „Шумарије“, само ту је 

зграда једна да ли је шумарска или од тих пољопривредника, са две канцеларије и 

гаражом једном.  Ето то је то. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Рекли сте да Вам је Решид Мусић дао могућност да 

изаберете како сте рекли, тим. Какав сте Ви то тим изабрали и из чијег састава? 

Сведок Кадрија Авдић: Из састава полиције ове активне, да ли су, они су били 

резервнисти ја мислим. То су били старији, озбиљнији људи, нисам хтео, које сам ја 

познавао и у које сам веровао.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли су Вам можда позната имена људи који су 

доведени из притворске јединице Рахић односно Окрајци у ту нову притворску 

јединицу? 

Сведок Кадрија Авдић: Сада конкретно знам да је био Ацо сликар, не знам ни 

како се, познавао сам га само овако из града, знам да је. Радушић чини ми се, не знам, 

не знам стварно људи.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Радушић Миленко? 

Сведок Кадрија Авдић: Да, познато ми је од раније. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Тодић Васиљко? 

Сведок Кадрија Авдић: Нисам човека никада ја прије видео. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Симић Радо? 

Сведок Кадрија Авдић: И то исто не. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Ђокић Неђељко или Недељко? 

Сведок Кадрија Авдић: Не. 

Адвокат Ђорђе Дозет: На који начин је могло службено лице или било ко доћи 

у контакт са лицима која се налазе притворени у притворској јединици? Можете нам 

описати технологију.  

Сведок Кадрија Авдић: Само је могло службено лице, са одобрењем од 

команде чини ми се или тако нешто. Углавном да мора имати одобрење од некога да 

дође да испитује. Мора бити наглашено. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се можете сетити да ли је неко од службених лица 

или од приватних лица, не знам како да то назовем, у било ком моменту контактирао 

или обављао некакву службену радњу са Радушић Миленком? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Извињавам се, судија, овај за који период 

се односи то његово питање? Обзиром да је инкриминисано мај-јуни 1992. године, оно 

због чега ми данас судимо. На који период се односи ово питање браниоца? 

Председник већа: Можете браниоче да прецизирате? 

Адвокат Ђорђе Дозет: На период од када је постојала нова притворска 

јединица. Ја заиста не знам датум.  

Председник већа: Дакле, мај-јуни?  Мај-јуни 1992. година, односи се на тај 

период питање.  Изволите.  Да ли можете да одговорите? 

Сведок Кадрија Авдић: Не знам, можете поновити питање? 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, да ли Вам је у сећању да је неко долазио да 

разговара са Радушић Миленком? 

Сведок Кадрија Авдић: Стварно, јер ја нисам био ту нон-стоп. Био сам, али где, 

шта ја знам, до трада, да им се обезбеди храна, да ово, да оно, ту су били људи који су 

обезбеђивали то. Ја нисам имао обавезу да будем нон-стоп ту. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Имам још само два питања. Прво је, да ли се сећате у 

каквом физичком стању су ти људи доведени пред Вас када је формирана нова 

притворска јединица? 

Сведок Кадрија Авдић: Сви су били здрави, није нико имао никаквих 

проблема. 

Адвокат Ђорђе Дозет: И да ли можете рећи, до кад су они били? Дакле ти људи 

који су тада доведени до кад су били они у тој притворској јединици? 

Сведок Кадрија Авдић: Сећам се да је Радушић чини ми се отишао за Тузлу 

брзо кад је, када се то формирало изнова, да је отишао у Тузлу у затвор.  

Адвокат Ђорђе Дозет: А остали? 

Сведок Кадрија Авдић: Е не знам ко је више још.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Хвала, немам више питања. 

Председник већа: Немате других питања. Изволите, тужиоче. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Заменик тужиоца. Пажљиво сам слушао 

сведока шта је данас изјавио пред судом. Али бих ипак хтео нешто да га питам. Тај 

локалитет Окрајци да ли је Вама тај локалитет познат од пре рата? Да ли сте некада 

тамо били? 

Сведок Кадрија Авдић: Не 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Не? 

Сведок Кадрија Авдић: Не, само ми је познато оно зеленило, црногоричко 

сађено и то, не, нисам, нисам. Ту у пролазу цестом кад се пролази то сам видео, али 

нисам знао за то. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је тамо и на том локалитету 

Окрајци, пошто кажете да је то исто било нешто што је у власништву „Шумарије“; да 

ли је и тамо био неки расадник? 

Сведок Кадрија Авдић: Ја мислим да је и тамо био, јер имају велику површину 

земљишта тамо. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, овај, да ли је тамо било неког 

хангара, лименог хангара? 

Сведок Кадрија Авдић: Јесте. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У тим Окрајцима? Да ли сте то видели, да 

ли знате?  
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Сведок Кадрија Авдић: То стварно не знам. Знам да је била радионица тамо, 

машине да су им биле, а за хантаре не знам.  

Заменик тужиоца за ратне злочине: А реците ми, рекли сте да је Решид Мусић 

Вас позвао да преузмете притвор и да се тај сели притвор из Окрајака у Маочу. Зашто 

се сели тај притвор из Окрајака? 

Сведок Кадрија Авдић: Па, зато што је ово тамо изгледа било отвореног типа. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта то значи? 

Сведок Кадрија Авдић:   А ова друга локација је удаљена од главне цесте значи 

није на ту да свако свраћа и тако даље. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А ко је свраћао тамо? 

Сведок Кадрија Авдић: Тај, око триста, четиристо метара од главне цесте и 

тако да мора неко баш с намером да дође ту. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А ко је свраћао тамо у те Окрајке, да ли 

знате? Кажете да не би неко свраћао? 

Сведок Кадрија Авдић: То не знам јер ја нисам био ту. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јел било неких проблема са затвореним 

лицима тамо? У Окрајцима, у  Окрајцима кад сте Ви дошли да знате? 

Сведок Кадрија Авдић: Кажем, ја нисам тамо у те Окрајке, ја нисам, јер сам се 

ја прикључио полицији редовној пошто сам и био полицајац у центру Рахића. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли знате да ли је тамо било проблема 

или не знате? 

Сведок Кадрија Авдић: Па само сам чуо. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта сте чули? 

Сведок Кадрија Авдић: Зато се ваљда и локација мењала. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А шта сте чули? 

Сведок Кадрија Авдић: Па да је било неких проблема, не знам.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Каквих? 

Сведок Кадрија Авдић: Не знам, да је неко свраћао, тражио. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта је тражио? 

Сведок Кадрија Авдић: Па тражили те затворенике, ваљда су тамо били 

затворени. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А шта је тражио затвореника? 

Сведок Кадрија Авдић: Е па, долазили су и код мене горе, хоће неког да туку 

али ми нисмо то дали. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А ко хоће да туче? 

Сведок Кадрија Авдић: Па војска кад иде, долазили су код мене, зна се. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А која војска? 

Сведок Кадрија Авдић: Војска Армије Б и Х. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро.  

Сведок Кадрија Авдић: Али смо ми имали и пушку и све тако да смо враћали, 

нисмо никад ником дали, по његовом наређењу не може нико доћи да малтретира и да 

тражи осим службених лица који треба да разговарају. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Чини ми се да сте рекли да сте 

срели тамо када сте дошли у Горњи Рахић овај или да сте видели, не знам да ли сам 

добро записао, и Османа Османовића. Јесам Вас добро разумео или не? 

Сведок Кадрија Авдић: Да, да.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта је он радио тамо? Да ли знате то? 

Сведок Кадрија Авдић: Он је био инспектор у полицији. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А у којој полицији? 
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Сведок Кадрија Авдић: Цивилној полицији. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Цивилној полицији? А да ли знате да ли је 

још неко био са њим у тој полицији? Да ли познајете још некога? 

Сведок Кадрија Авдић: Па било је мојих колега са којим сам радио у Брчком. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А реците каква је то била полиција, Јавна 

безбедност, Државна безбедност? 

Сведок Кадрија Авдић: Јавна полиција. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јавна полиција.  

Сведок Кадрија Авдић: Цивилна, јавна полиција 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, немам више питања. 

Председник већа: Немате других питања? Дакле, да разјаснимо, Ви нисте били 

као што се наводи у предлогу браниоца, старешина притворске јединице, Ви сте били 

старешина притворске јединице у Маочи, а не у  Окрајцима? 

Сведок Кадрија Авдић: Да. 

Председник већа: Дакле, Ви немате никакве везе са притворском јединицом у 

Оокрајцима? 

Сведок Кадрија Авдић: Не. 

Председник већа: Добро. Ви тврдите да је Осман Османовић био припадник 

цивилне полиције, је ли тако? 

Сведок Кадрија Авдић: То знам на почетку да је био припадник. Ја сам био 

припадник па сам отишао. Нисам ни знао да ће ме преместити у војску. Ја сам мислио 

то је само на кратко. Међутим, кад сам се враћао већ био сам искључен из цивилне 

полиције па сам се поново морао пријавити.   

Председник већа: Добро. На основу чега Ви тврдите да је он био припадник 

цивилне полиције? 

Сведок Кадрија Авдић: На основу што је са мном радио. 

Председник већа: Он тврди, Осман Османовић кад је испитан, да је био 

припадник Министарства унутрашњих послова Босне и Херцеговине, Центра служби 

безбедности Тузла? 

Сведок Кадрија Авдић:  Па припадали смо ми Министарству унутрашњих 

послова Босне и Херцеговине, да.  

 

Председник већа:  Да ли су то биле службе државне безбедности или цивилне 

полиције? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја знам да је он радио у цивилној полицији.  

 

Председник већа:  Добро, то Ви тврдите. А да ли Вам је познато у том периоду 

мај- јуни 1992. године где је био, у којим организационим војним,  полицијским 

јединицама оптужени Осман Османовић? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Стварно не знам. Ја кад сам ово, кад сам добио ја свој 

задатак, ја нисам више имао тамо с њима, гдје, ко шта је даље радио, гдје је 

премјештан, то стварно... 

 

Председник већа:  Нисте га сретали, виђали у Горњем Рахићу? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Јесам, виђао сам га.  
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Председник већа:  У ком периоду сте га виђали? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па виђао сам га, Османа ја никада нисам видио у 

униформи, прво.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Кадрија Авдић:  А виђао сам га ту.  

 

Председник већа:  Где ту? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па ту у Рахићу.  

 

Председник већа:  Где сте га виђали у Рахићу? Где је радио? Да ли је радио ту 

или сте га виђали као мештанина? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ту, ту је радио.  

 

Председник већа:  Где је радио? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  То је мало село, мало мјесто, малте не сви се познају.  

 

Председник већа:  Где је радио, да ли Вам је познато? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па ја вам рекох да је радио у МУП-у, а шта је 

реорганизација некаква била, то стварно не знам.   

 

Председник већа:  Па где је био, у којој згради је био и које оружане формације 

су ту биле или ненаоружане?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Нема, ту је била у једној згради је само била цивилна 

полиција.  

 

Председник већа:  Дакле, он је био у згради цивилне полиције?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Осман Османовић када је испитан на главном претресу је 

изјавио да је дошао у центар Горњег Рахића, у стару кућу која је била Бегова кућа. Да 

ли Ви мислите на ту кућу? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Где је била смештена Оперативна група државне 

безбедности. Да ли Вам је познато, Ви тврдите једно, он тврди друго. Шта је тачно? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  То ствано не знам. Зато вам кажем, не знам која је 

формација, само знам да је био у цивилу, да је са мном радио у МУП-у, и  увијек сам 

мислио да ради то.  
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Председник већа:  Кога сте ту још видели? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ако је тајна полиција или државна безбједност, ви 

знате да се они не офирају.  

 

Председник већа:  Како то мислите они се не офирају?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Мислим, не знаш ни ко ради, само сам га виђао у 

цивилу, знам да је инспектор био за привредни криминал и мислио сам то ради човјек. 

 

Председник већа:  Да ли сте виђали, да ли познајете и да ли сте виђали Тахту 

Халила? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Шта је он радио? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја знам да је једно вријеме био начелник безбедности у 

бригади.  

 

Председник већа:  У којој бригади? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да ли је 215... 

 

Председник већа:  Или 108.?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Или 108., кад је то преформулисано не знам, или 108. 

или 215., не знам.  

 

Председник већа:  Фазловић Новалију, да ли познајете? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да. Радио је са мном.   

 

Председник већа:  Када, у ком периоду? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па од `86. кад сам дошао у МУП.  

 

Председник већа:  Ја Вас питам за 1992. годину, у мају или јуну.  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Или је радио горе у Рахићу у полицији.  

 

Председник већа:  Да ли заједно са оптуженим Османом Османовићем, да ли су 

били у истој тој згради? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Стварно не знам.  

 

Председник већа:  Хаџић Галиб.  
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Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Њега познајете. Да ли сте њега виђали тамо? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Јесте и њега ту.  

 

Председник већа:  Фазловић Ферида, Јашаревић Сенада? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли су они сви били у истој згради? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја мислим да јесу сви.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је познато шта су они ту радили, да ли Вам 

је познато која је била њихова дужност, која су била њихова овлашћења? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Није, није ми познато стварно.  

 

Председник већа:  Није Вам познато. А Мусић Решид?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да, он је био начелник за безбједност исто, у неком 

периоду тад.  

 

Председник већа:  Војне или цивилне безбедности? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја мислим да је војне.  

 

Председник већа:  Војне, добро. Дакле, Ви на питање тужиоца изјављујете да 

Вам није познато да је било било каквих недозвољених поступања према притвореним 

лицима у Окрајцима, у овом притвору у Окрајцима?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја то не знам, то не знам стварно.  

 

Председник већа:  Да ли је.. Добро. Ви кажете да је уместо претходне 

оформљена нова притворска јединица у Маочи? Да ли сам Вас ја добро разумела? 

 

Сведок Кадрија Авдић: Да.  

 

Председник већа:  Уместо ког притвора? Да ли тог у Окрајцима? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па да, у Окрајцима, да. 

 

Председник већа:  А зашто? Нисте нам објаснили, шта су Вам рекли, зашто се 

формира нова притворска јединица у Маочи уместо ове у Окрајцима? Који је разлог? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па разлог је, ту је војска била смјештена, ту је, не 

знам, углавном да се измјести са те локације на безбједније мјесто за затворенике.  
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Председник већа:  Војска БиХ је ли тако? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  А зашто су они, кажете да би било безбедније, зашто они 

нису били безбедни уколико је ту била војска смештена? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па ту је све у том једном кругу, није то велики круг, 

највјероватније због тога.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте Ви некада ишли тамо на ову локацију? Да 

ли сте били, да ли Вам је познато? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Можда сам био у том времену кад сам дошао, можда 

једном у ресторану сам био само.  

 

Председник већа:  Где се налази тај ресторан? Колико ту има зграда у том, да 

ли је то неки комплекс са више зграда? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  То је био комплекс од Шумарије, једна главна зграда, 

ваљда гдје су они то радили, ту је био и ресторан њихов, остале су биле неке ко бараке, 

не знам ни ја за кога и за шта, и једна радионица за поправљање машина.  

 

Председник већа:  Кажете где су они ту радили. Ко је ту радио? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па ваљда Шумарија.  

 

Председник већа:  Када сте Ви тамо били, у ком периоду? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па ту отприлике кад сам дашао тамо у Рахић, можда 

након једно седам, десет дана, пет, тако да сам једном отишао горе.  

 

Председник већа:  У јуну месецу 1992. је ли тако? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. И кога сте затекли у тој згради где кажете да је 

ресторан? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па тамо, чуо сам тамо да ми је радио један пријатељ, 

кухар био, па зато сам отишао.  

 

Председник већа:  А од службених лица?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Нисам баш ту у ресторану никог затекао, тад није било 

вријеме ни неког ручка ни ништа.  

 

Председник већа:  Па да ли сте нашли тог Вашег пријатеља? 
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Сведок Кадрија Авдић:  Ја сам отишао да видим тог пријатеља и тад сам 

отишао.  

 

Председник већа:  И никог нисте срели од познатих лица? Ни Османа 

Османовића ни било кога од ових лица за које сам Вас претходно питала? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не, не.  

 

Председник већа:  Добро. А да ли сте сазнали ко ту долази, да ли ту долази и да 

ли ту ради неки судија, тужилац, неко од иследника и да борави у тој згради у којој Ви 

кажете да су се вршила испитивања? 

 

Сведок Кадрија Авдић: Од мене или ..., нисам Вас разумио.  

 

Председник већа:  Да ли сте сазнали, кажете у тој згради су се вршила 

испитивања, је ли тако, где сте Ви били? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Дозволите судија.  

 

Председник већа:  Не дозвољавам.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не дозвољавате? 

 

Председник већа:  Можете приговор након што завршимо са испитивањем. 

Изволите.  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Испитивања су се вршила и тамо гдје су били 

затвореници код мене, на Окрајцима, то знам, не на Окрајцима, на расаднику. Биле су 

двије канцеларије, у тој једној канцеларији гдје је спавала то обезбеђење, ту је вршено 

испитивање.  

 

Председник већа:  Ту је вршено испитивање.  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Како то знате? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Како кад сам ту, ту ми стражар ми каже долазио је тај, 

долазио је тај, записано у свеску.  

 

Председник већа:  Да ли Ви говорите о Маочи? Да ли сам ја Вас добро 

разумела?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  О Маочи, о Маочи ја говорим. 

 

Председник већа:  Ја питам за Окрајке.  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Е за Окрајке ја сам вама рекао да ја на Окрајцима сам 

само можда једном био.  
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Председник већа:  Да ли сте једном били тада када сте хтели да видите Вашег 

пријатеља који је био кувар, како сте Ви то рекли? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  То је та зграда коју Ви описујете?  Је ли тако? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Где се врше испитивања, је ли тако? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не врше се испитивања, ту је била ваљда команда.  

 

Председник већа:  Команда. Чија команда? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Армије БиХ.  

 

Председник већа:  Армије БиХ. Да ли је то била једина зграда на том 

пољопривредном газдинству? То је пољопривредно газдинство, је ли тако? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли је то била једина зграда где је била војска? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Није, било је малих неких ко бараке, можда, не знам 

ни ја, двије, три.  

 

Председник већа:  Ко је био у тим баракама? 

 

Сведок Кадрија Авдић: Од војске то, кад је та војска формирана, то је од војске 

све било.  

 

Председник већа:  Па да ли је било ту заробљених лица? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Па да, па ту су и били заробљени, само ја не знам гдје 

су били заробљени, ту су и они били на Окрајцима.  

 

Председник већа:  Да ли сте Ви видели зграду или објекат где су они били 

смештени? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Нисам видио.  

 

Председник већа:  Да ли сте сазнали где су? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Нисам хтео да идем пошто сам и ја то преживио што 

они преживљавају.  

 

Председник већа:  Шта преживљавају? 
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Сведок Кадрија Авдић:  Па мислим, довољно је да су притворени, тако сам и ја 

био притворен и нисам, доста им је што су притворени само.  

 

Председник већа:  Па да ли сте сазнали након тога, након што је оформљен ова 

нова притворска јединица у Маочи, да ли сте сазнали ко је тада био у Окрајцима 

притворен и како су се опходили стражари према њима и уопште овлашћена службена 

лица? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да вам кажем да нисам никог испитивао, дошли су са 

Окрајака, значи сви колико их је, можда десетак, кад су дошли на нову локацију, а 

нисам се упуштао у никакве разговоре.  

 

Председник већа:  Да ли сте на неком од њих приметили видне повреде? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не.  

 

Председник већа:  Нисте приметили ни на коме? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не.  

 

Председник већа: Добро. Да ли се приликом испитивања, кажете испитивани су 

притвореници, да ли су се сачињавали неки записници, уколико јесу ко је сачивањао 

записнике и коме су ти записници достављени, да ли Вам је познато? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Није ми познато. Углавном само су, била је свеска ко 

је дошао да испита, морали су доћи са налогом за испитивања, а ваљда су они писали 

записнике, ми тамо нисмо.  

 

Председник већа:  Ко је издавао налоге? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Ја мислим да им је команда издавала налог.  

 

Председник већа:  Која команда, чија команда? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Команда цивилна, војна.  

 

Председник већа:  Па да ли се сећате неког од овлашћених лица које је могло да 

издаје команду? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не сјећам се стварно. Командант је морао потписати, 

са печатом.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато лице Мујкановић Зекерија? 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли је он тада, у том периоду, био у Окрајцима или Маочи? 
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Сведок Кадрија Авдић:  На Окрајцима не знам стварно, у Маочи сам га виђао.  

 

Председник већа:  А не знате у Окрајцима?  

 

Сведок Кадрија Авдић:  Не знам, не знам, углавном Окрајке не знам кад нисам 

био.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли има неко неко накнадно питање овом сведоку 

да постави? Нема.  

 

Браниоче, Ви сте нешто хтели, изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хтео сам да кажем, не верујем да нисте пратили шта је 

сведок говорио.  

 

Председник већа:  Молим Вас, немојте да вређате суд.  

 

Опомињем браниоца, адвоката Ђорђа Дозета да се увредљивим тоном не обраћа 

суду и да ће у случају даљег таквог иступања бити новчано кажњен. 

 

Наравно да сам пратила, и немојте да се понашате на начин на који је то 

недозвољено.  

 

Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли ми дозвољавате да завршим реченицу? 

 

Председник већа:  Не дозвољавам да завршите реченицу.  

 

Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хвала Вам. 

 

Председник већа:  Да ли можемо да отпустимо сведока? 

 

Сведок може да се удаљи. 

 

Сведок Кадрија Авдић:  Хвала, пријатно.  

 

Председник већа:  Пријатно.  

 

Председник већа:  Обраћам се судији Милићевићу, можете позвати сведока 

Мујкановић Зекерију.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Судија је Златић сад 

присутан.  

 

 Добар дан.  
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Председник већа:   

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку испита у својству сведока Зекерија Мујкановић путем 

видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта.  

 

Испитивање сведока ЗЕКЕРИЈЕ МУЈКАНОВИЋА 

 

Обраћам се судији Златићу, је ли тако? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Јесте.  

 

Председник већа:  Да утврдите истоветност сведока.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Ево, утврђује се идентитет 

свједока путем личне карте број 010К01М83 издате од Брчко Дистрикта, Влада Брчко 

Дистрикта МИП, Јавни регистар.  

 

Председник већа:  Можете само да пребаците на сведока, камера.  

 

Добар дан.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Добар дан.  

 

Председник већа:  Судија Златић је нама саопштио Ваше личне податке. Реците 

нам само по занимању сте? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Дипломирани правник.  

 

Председник већа:  Дипломирани правник је образовање. Реците нам које је 

Ваше занимање? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Тренутно сам запослен у Тужилаштву Брчко 

Дистрикта као главни тужилац.  

 

Председник већа:  Као главни тужилац. Бранилац оптуженог Османа 

Османовића је предложио да будете испитани у овом кривичном поступку у својству 

сведока.  

 

Као сведок дужни сте говорите истину, давање лажног исказа представља 

кривично дело.  

 

Вама је претпостављам јасно ово упозорење суда. 
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Као сведок нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети и кривичном прогону.  

 

Да ли се заклињете својом чашћу да ћете пред судом о свему што будете питани 

говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато нећете прећутати? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Заклињем се.  

 

Председник већа:  Да ли познајете овде присутног оптуженог Османа 

Османовића? Да ли сте са истим у сродству или у завади? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Познајем га веома добро, нисам у срдоству нити 

у завади.  

 

Председник већа: Нисте у сродству ни у завади. Бранилац оптуженог Османа 

Османовића, адвокат Ђорђе Дозет предложио је Ваше испитивање на главном претресу 

на околности Ваших непосредних и посредних сазнања о месту и улози Османа 

Османовића, претпостављам у периоду оптужења, мај, јуни 1992. године. Изволите.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Дакле, да саопштим сва сазнања о томе, ово што 

сте сад рекли, је ли тако? 

 

Председник већа:  Бранилац је предложио да будете испитани на те околности 

које сам навела.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Дакле, у периоду мај- јуни 1992. године ја 

Османа Османовића нисам још уопште познавао нити сам био у било каквим блиским 

релацијама са њим. Наиме, ми ћемо се тек касније упознати у накнадном периоду. У 

овом периоду ја нити сам га виђао, као што сам рекао, нити сам га познавао нити су ми 

биле непосредно познате околности његовог дјеловања у том периоду. Знао сам једино 

се налази на тој територији и да је распоређен у тадашњу 108. ХВО бригаду. То су била 

једина моја непосредна сазнања о ангажовању односно о раду Османа Османовића у 

периоду мај – јуни 1992. године.  

 

Председник већа:  Да ли имате још нешто да изјавите? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не, једино дакле чињеницу да сам ја почео 

радити у полицији 19. маја 1992. године и у полицији која је била редовна полиција и 

која обавља све дужности које обавља редовна полиција у данашњем мирнодовском 

периоду, нисам дакле у том периоду сретао Османа Османовића.  

 

Председник већа:  Добро. Браниоче, изволите, да ли имате питања за сведока? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Добар дан господине Мујкановићу, ја сам адвокат 

Ђорђе Дозет, бранилац окривљеног Османовића. Можете ли нам рећи до почетка 

ратних сукоба на територији Брчког где сте се Ви налазили? 
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Сведок Зекерија Мујкановић:  Прије почетка ратних сукоба на подручју 

Брчког ја сам радио као шеф једне службе у Творници акумулатора "Тесла" Брчко. Био 

сам правник у привреди, како би се то у то вријеме рекло.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Након почетка тих ратних сукоба тамо, где сте се 

налазили и у којем својству? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Почетком ратних сукоба сам се налазио у свом 

родном мјесту Маоча, која се налази у опћини Брчко и као што сам рекао првих 

двадесетак дана апсолутно нисам био ангажован. Онда сам од 19. маја на тражење, јер 

се на тој територији гдје је избјегло становништво и један дио институција формирала 

власт и онда су из полиције дошли мојој кући и питали да ли бих ја био односно био 

вољан да приступим полицији која се формирала на том подручју и ја сам приступио 

полицији, и у полицији сам провео период од 19. маја 1992. до 20. марта 1994. године.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се можете сетити ко је од полицајаца дошао по 

Вас односно ко је тај ко Вас је ангажовао? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Мојој кући, ја се сјећам, дошао Новалија 

Фазловић. Да ли је још неко био са њим, не могу се сјетити, али Новалије Фазловића се 

веома добро сјећам. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Кад сте дошли односно где сте се Ви јавили, где је била 

стационирана та полиција чији сте Ви део били? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Полиција је била стационирана у Горњем 

Рахићу у једном дијелу просторија тадашње земљорадничке задруге.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли можете рећи некакву командну структуру 

полиције у том периоду када сте Ви дошли? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Пазите, то је било прилично хаотично вријеме, 

то је двадесетак дана по избијању ратних сукоба, на територији се одједном нашао 

велики број протјераних људи из Брчког које је требало збринути. Уједно, почео је 

оружани сукоб у којој је, тад још бригада није била формирана на тој територији у којој 

је требало бранити ту територију, тако да је то доста хаотично било. Колико се сјећам 

Мујо Ибришимовић је, рахметли, фигурирао као неко ко је једно вријеме водио ту 

полицију, једно вријеме мислим да је то био и, не могу се сјетити имена човјека, Шефко 

Калопера, да, Шефко Калопер,у том периоду су углавном та два лица фигурирали као 

шефови полиције.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ко је Вама био непосредно претпостављени? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па у тој организацији мени непосредно 

претпостављени је био Шефко Калопер.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Који је Ваш опис послова био кад сте дошли да радите у 

полицију? 
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Сведок Зекерија Мујкановић: Мој опис послова био био исти опис као и онај 

који ради свака полиција у данашњем мирнодопском времену. Дакле, ја сам био 

инспектор у криминалистичкој служби која се формирала у том периоду.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Сенад Јашаревић? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Познато ми је то име.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се њега сећате из тог периода и шта је он радио? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Он на почетку и током читавог рата није радио 

са мном у полицији, а знам на почетку рата такође да је био ангажован у тадашњој 108. 

ХВО бригади.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Да ли се сећате лица које се зове Хазим Мујкић? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Да, познајем и то лице, дакле, и то лице није 

припадало да тако назовем редовној полицији којој сам ја припадао и у којој сам провео 

овај период о којем сам га говорио.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Тахто Халил? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Да, познато ми је име Тахто Халил. Све те људе 

ја у том периоду нисам знао  ни познавао нити сам знао шта раде, касније ћу сазнати да 

су то дакле, опет понављам, он је неко ко је на почетку ратних дејстава био ангажован у 

108. ХВО бригади.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Кад упознајете и у каквој ситуацији Османа 

Османовића? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:Османа Османовића ћу упознати у наредном 

периоду, ја сад то не могу тачно временски лоцирати, то је било можда неколико 

мјесеци након 01. маја, то може бити четири, пет, три мјесеца, заиста ми је јако тешко 

одредити са ове временске дистанце, а упознајем га на начин што се он придружио 

нама у овој редовној полицији и од тог периода до краја рата радио је у редовној 

полицији ове послове о којима сам говорио, дакле редовне полиције инспектора које 

сам ја обављао и оно што можда изгледа сад из овог угла мало чудно, али смо обављали 

послове инспектора за привредни криминалитет.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Арман Јашаревић? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Познато ми је Арман Јашаревић, јер је наведено 

лице више пута осуђивано у Тужилаштву, и познајем га по лику... 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не, из периода мај-јуни `92., то Вас питам? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не. Дакле, ја тог човјека никада у животу нисам 

видио нити чуо за њега док нам, док ме посао није довео на овај начин који сам описао, 

у позицију да га упознам. 
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Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато име Карамехић Селим? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:Да, познато ми је, ради се о судији Основног 

суда Брчко Дистрикта, БиХ, и ради се о мом колеги са којим сам ја радио у Творници 

акумулатора "Тесла" прије рата  тих седам година.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Мислио сам на период мај – јуни `92.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Ја Селима Карамехића у том периоду нисам 

могао упознати јер ми је познато да је Селим Карамехић од 04. маја 1992. године па до 

04. марта 1993. године провео у логору, прво у Брчком, а потом у Батковићу, тако да он 

у овом периоду једноставно није могао бити на територији на којој сам се ја налазио.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Судија, ја бих предложио да у овом моменту пре него 

што наставим са питањима да се овом сведоку предочи исказ. 

 

Председник већа:  Предочите му.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Дакле, сведок Арман Јашаревић на страници 19, дана 

27.07. прошле године, пред овим већем је на питање тужиоца: "Па добро реците, овај, 

ко одлучује о томе кад ви доведете та лица на испитивање, ко одлучује ко ће од њих 

бити пуштен на слободу, а ко ће бити пребачен, овај, у затвор или неки затворен, бити 

притворен", сведок каже: "Па одлучује између осталог и Осман Османовић, значи овде 

окривљени за ратне злочине, значи главни ти који руководе тиме, мада се званично 

води да је садашњи тужилац Основног суда у Брчком, Зекерија Мујкановић и садашњи 

онај судија у ВСТВ", шта год то значило, "Карамехић Селим, они су се формално 

водили да су заменик и комдандант логора".  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ради се или намјерно изреченој лажи или се 

ради о изјави неинформисаног човјека. Kао што сам рекао, то је била немогућа 

ситуација, због тога што се Селим Карамехић као што сам рекао, до 1993. налазио у 

логору, а ја током овог периода од 1992. до 1994. колико сам био у редовној полицији, 

никада нисам дошао у додир са било киме или на било који начин изван ових послова 

које сам обављао у полицији. Наиме, ваљда би било логично да ево тридесет година 

након рата, неко од жртава препозна мене као неког ко је био управник логора, а не да 

то буде Арман Јашаревић који је провео колико знам, два и по месеца на тој 

територији. Имао је двадесет година. Ја сам имао тада тридесет и двије године и никада 

се у животу нисмо срели и сигуран сам, нити је он знао за мене, нити сам ја знао за 

њега.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте Ви у том периоду мај-јуни 1992. године икада 

били на локалитету који се зове Окрајци? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Никада дакле, нити ми је било познато шта се 

тамо и шта се уопште ради или догађа или ако је ријеч о конкретним радњама које се 

наводе у оптужници ја заиста нисам могао ни знати ни претпоставити да уопште има 

лица са којима дакле српске нациналности, које неко испитује или затвара или не знам 

ја на други начин, поступа са њима. Дакле, нисам имао буквално појма да се такве 
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ствари уопште дешавају на тој територији, а камоли да будем дакле на било који начин 

инволвиран у то. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли нам можете рећи, од кад сте Ви на садашњем 

месту тужиоца? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ја сам на садашњем месту тужиоца од 01. 

априла 2001. године, да би био именован на ову позицију, била је проведена ригорозна 

провера моје прошлости од стране међународног фактора и сигурно да се било шта у 

тој каријери налазило сличног типа, не бих могао бити именован на садашњу функцију, 

а камоли остати на њој ових двадесет година. Јер би као што сам рекао, ваљда за ових 

двадесет година појавила се нека од жртава која би рекла да сам ја било шта нечасно 

према било коме шта починио. Одговорно тврдим нисам никога увредио, а камоли 

изван тога нешто починио. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Поменули сте међународне факторе. На кога сте 

мислили при томе? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, од као што је познато, од 1998. године... 

 

Председник већа: Одбија се одговор на ово питање. Небитно је за утврђивање 

чињеничног стања које је предмет утврђивања у овом кривичном поступку. Можете 

следеће питање, браниоче. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Ваше постављење на место тужиоца подразумева 

сагласност све три националне странке односно национална ентитета? 

Председник већа: Одбија се одговор на ово питање. Такође је без значаја за 

чињенице које су предмет доказивања.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Морам напоменути  да је предлог... 

Председник већа: Питање, питање, браниоче. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Могу ли да кажем реченицу пре него што тражим да о 

овом мом питању одлучи веће? 

Председник већа: Може, ево тражите одлуку већа, у односу на које питање? 

Адвокат Ђорђе Дозет: У односу на питање да ли су потребне сагласности за 

овакво место као што је тужилац сва три национална ентитета као дела Скупштине 

Брчко Дистрикта? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ја се противим овом питању, судија. 

Председник већа: Изволите, тужиоче. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Заменик тужиоца. Ја се противим овом 

питању. Сматрам да није релевантно за предметни кривично-правни догађај. 

Председник већа:  

Веће доноси 

Р Е Ш Е Њ Е 

ОДБИЈА СЕ одговор на питање браниоца адвоката Дозета. 

Изволите даље. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте од 2001. године када сте  постали тужилац на 

нивоу Брчко Дистрикта до дана данашњег имате било какво непосредно или посредно 

сазнање о некаквом кривичном делу из периода 1992., 1993., 1994., 1995. године, 

односно ратним дешавањима које би починио Осман Османовић? 
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Сведок Зекерија Мујкановић: Није ми познато. Тужилаштво Брчко Дистрикта 

истражује кривична дела ратног злочина почињеног на подручју Брчко Дистрикта и 

оптужило је приличан број људи различитих националности и различитих дужности 

које су обављали у рату. Тако да имамо на крају крајева и држим озбиљног и 

одговорног тужиоца који на жалост у оваквим околностима морам и то рећи, је српске 

националности а држављанин је и Републике Србије и Босне и Херцеговине и он је 

тужилац који дужи све предмете у којима потенцијално могу бити оштећени ратним 

злочинима лица српске националности. Он веома добро чињенично познаје све оно што 

се десило на овоме простору и гдје год је нашао ситуацију да постоје елементи за 

кривично гоњење, отваране су истраге и расветљавани такви догађаји. Неки су 

резултирали обуставама, неки наравно оптужењима, неки након оптужења осуђујућим 

пресудама и неки и  ослобађајућим. Углавном све околности до којих је он дошао, 

претакао је у предмете на којима је радио.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте на било који начин Ви у позицији да утичете 

на тог господина да ли ће неку оптужницу подићи или не? 

Председник већа: Одбија се одговор на ово питање. Можете следеће браниоче 

питање. Ирелевантно је. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Ирелевантно? 

Председник већа: Да.   

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте од 2001. године до 2021. године, дакле ових 

двадесет година колико сте тужилац, успостављали било какву формалну или 

неформалну сарадњу са Тужилаштвом за ратне злочине Републике Србије? 

Председник већа: Одбија се одговор на питање. Без значаја је за утврђивање 

чињеничног стања које је предмет оптужења. Изволите даље.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познато да између Тужилаштва Републике 

Србије и Тужилаштва Босне и Херцеговине постоје одређени споразуми преточени и у 

законе? 

Председник већа: То је свима познато. Одбија се одговор на питање, опште је 

позната чињеница. А осим тога, без значаја је за утврђивање чињеничног стања. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте у обављању своје функције икад имали 

непосредну сарадњу везану за претходне споразуме за које судија каже да су свима 

познати са Тужилаштвом Републике Србије? 

Председник већа: Одбија се одговор и на ово питање. Без значаја је за 

утврђивање чињеничног стања. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте 2018. године или 2019. године од Тужилаштва 

за ратне злочине Републике Србије добили обавештење или какве изјаве да је против 

Османа Османовића подигнута кривична пријава? 

Председник већа: Ирелевантно, али ево можете да одговорите на то питање. 

Сведок Зекерија Мујкановић: Нисмо имали никакво, никаква сазнања о томе, 

дакле сазнали смо то из медија као и сваки други грађанин. 

Председник већа: Добро. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се сећате неке ситуације да сте Ви, ако се код вас 

поднесе кривична пријава, а окривљени се налази у Републици Србији, уступили 

предмет Републици Србији? 

Председник већа: Одбија се одговор на ово питање. Без значаја је за 

утврђивање релевантних, одлучних чињеница. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је познат начин избора људи на руководећим 

функцијама у оквиру Брчко Дистрикта од 2000. године на овамо? 
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Председник већа: Одбија се одговор на питање. Без значаја је за утврђивање 

чињеничног стања. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Пре него што предложим да о томе одлучи веће, желим 

да кажем реченицу, односно ако ми дозволите реченицу зашто ми је то битно.  

Председник већа: То зашто је Вама битно, то није од значаја за ово веће. Ево 

чланови већа ће одлучити о Вашем питању, односно дозвољености Вашег питања.  

Веће је донело 

Р Е Ш Е Њ Е 

ОДБИЈА СЕ одговор на питање браниоца адвоката Ђорђа Дозета. Не односи се 

на период оптужења. 

Изволите даље. 

Адвокат Ђорђе Дозет: То значи да сте одбили и неке предлоге које сам Вам 

рекао задњи пут? 

Председник већа: Браниоче, ја бих Вас још једном упозорила да се не понашате 

на такав начин, да постављате питања као што то треба да чините. Немате потребе за 

тим. Изволите даље. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Сматрам да постављам питања на тај начин... 

Председник већа: Немојте улазити у никакву расправу са мном. За то нема 

потребе улазити у расправу са већем, председником већа или било ким од учесника 

постуика. Немојте то да чините. Изволите. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Не желим да будем фикус. Немам више питања. 

Председник већа: Немате других питања. Добро, Вама је бранилац предочио 

исказ Армана Јашаревића и ја бих само указала да је Арман Јашаревић тврдио да сте Ви 

били у овом логору, односно да сте обављали, имали одређене активности у овом 

логору у Окрајцима. Дакле, Ви тврдите да то није тачно? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Најједноставније и најјасније речено оно што 

сви разумеју, то је апсолутна лаж.  

Председник већа: Он је навео да сте се Ви и Карамехић Селим формално 

водили као заменици команданта логора, а да је то у ствари била Државна безбедност 

која је била „алфа“ и „омега“ свега на челу са Османом Османовићем и још неким 

људима. Да ли сте се Ви водили, питање за Вас, да ли сте се Ви водили као командант и 

заменик команданта логора заједно са Карамехић Селимом? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, нисам се водио, као што сам рекао, било је 

то и немогуће, зато што се Карамехић Селим налазио у логору до 1993. године од 01. 

маја до друге половице 1993. тако да ни физички није могао бити ту а камоли водити се 

као командант логора. Ја наравно нисам се водио, нити сам имао икаквог, као што сам 

рекао, додира или дотицаја са том локацијом у било ком погледу,  а камоли у обављању 

свог посла. 

Председник већа: Да ли сте у у наведеном периоду, мај-јуни 1992. године 

вршили испитивање притворених лица? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Никада. 

Председник већа: Било којих? Не? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Никада.. 

Председник већа: Када сте Ви постали тужилац, које године? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ја сам постао тужилац Брчко Дистрикта 

01.04.2001. године. 

Председник већа: Пре тога сте радили у полицији као што сте рекли, је ли тако? 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Не, радио сам у полицији од 19. маја 1992. до 

21. марта 1994. године када сам изабран за судију суда који је постојао на територији 
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под контролом Армије БиХ и горе сам обављао након тога и функцију председника до 

успоставе Брчко Дистрикта. 

Председник већа: Добро, да ли имате било каква сазнања у вези испитивања 

ових лица која су била притворена у Расаднику у Окрајцима или уопште? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Немам... 

Председник већа: У Горњем Рахићу? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Немам апсолутно никаквих сазнања, а лица сем 

једног које је такође било сведок у неким поступцима који су вођени овде у Брчком, 

остала лица ни не познајем, нит сам их икад у животу срео или видео.  

Председник већа: Добро, да ли сте Ви некада као тужилац покренули, поднели 

кривичну пријаву против Армана Јашаревића? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не, то није мој посао, ја сам главни тужилац 

Тужилаштва Брчко Дистрикта и ни у Тужилаштву не радим на конкретним 

предметима. 

Председник већа: Не, ја се извињавам, да ли сте поступали по поднетој 

кривичној пријави против Армана Јашаревића? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Арман Јашаревић је више пута осуђивано лице 

за разне врсте кривичних дела пред овим Тужилаштвом, односно Суда Брчко 

Дистрикта, а у току је такође још један, у току је један поступак који не може да се 

оконча зато што је оптужени Арман Јашаревић недоступан правосудним органима 

Брчко Дистрикта. 

Председник већа: Да ли сте поступали по кривичној пријави коју је Крчевић 

Јадранко поднео против Армана Јашаревића?   

Сведок Зекерија Мујкановић: Не могу се конкретно, ја конкретно сигурно 

нисам, неко од тужилаца Тужилаштва могуће, али знам да она није резултирала 

никаквим оптужним актом против Армана Јашаревића у конкретном случају. То 

поуздано знам. А да ли је била и да ли је неко од тужилаца Тужилаштва којим 

руководим поступао заиста морао бих проверити да би дао екплицитан одговор.  

Председник већа: Није Вам сада познато? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не могу дати експлицитан одговор, али 

експлицитан одговор могу дати да није подигнута оптужница за такве радње. 

Председник већа: Добро и још једно питање. Која су била Ваша задужења у 

периоду мај-јун 1992. године и која су биле Ваше активности конкретно? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Моја задужења почевши од 19. маја 1992. 

године до 21. марта 1994. године су била задужења инспектора у Станици јавне 

безбедности Брчко који се бавио откривањем криминала и дакле починилаца 

кривичних дела у цивилном дакле животу, у цивилном сектору. 

 Председник већа: Добро. Да ли тужиоче, имате питања за сведока? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Имам. Заменик тужиоца. Ви сте рекли да 

сте од 19. маја 1992. године били у Горњем Рахићу. Где сте били смештени? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, ако мислите на просторије полиције? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да, да. 

Сведок Зекерија Мујкановић: Већ сам рекао да је полиција била у 

просторијама Земљорадничке задруге Горњи Рахић. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је то локалитет Окрајци или неки 

други локалитет у питању? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не, то су два локалитета која су отприлике 

удаљена километар до километар и по, овде где смо ми били смештени, је то у центру 
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Рахића, а локалитет Окрајци је на измаку из мјеста према Брчком. Дакле, једно 

километар и по удаљено. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Овде смо у току овог поступка дошли до 

неких топонима или већ неких означења, стара бегова кућа као центар Рахића. Да ли је 

то можда место где су биле просторије, где сте Ви били тада? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не, дакле позната ми је зграда која се тако зове. 

Нисам био у тој згради, никада нисам ни ушао у њу, дакле, а позната ми је та зграда о 

којој говорите.   

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А у односу на ту зграду, где су биле ваше 

просторије? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, наше просторије су биле јако близу са друге 

стране, дакле у центру, али са удаљене, у једном комплексу зграда које су се налазиле 

удаљено можда и са друге стране улазом можда педесетак метара, стотињак метара. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви сте у Вашем излагању које сам 

пажљиво слушао  помињали на питање браниоца и председника  већа, за поједина лица, 

мислим да је био бранилац конкретно, да су били у 108. бригади ХВО.  

Сведок Зекерија Мујкановић: Да. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците  ми, ко је био командант 108. 

бригаде ХВО? 

Сведок Зекерија Мујкановић: На почетку избијања рата, командант 108. ХВО 

бригаде био је Мујкановић Фарид.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли сте Ви у роду са Феридом 

Мујкановићем? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не, у ближем сродству не, носимо исто презиме 

и живимо у истом месту, али нисмо у сродству. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је постојао Прес центар да га тако 

назовем, у то време у Горњем Рахићу? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Јесте. 

Председник већа: Да ли сте Ви били у том Прес центру? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Нисам, Прес центар су чинили новинари или 

лица блиска тој професији, а налазили су се у близини нас, па сам због тога знао да 

постоји Прес центар и знао сам по томе што су давали периодично летке информативне 

природе. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, тај локалитет Окрајци, који сте 

помињали, да ли тамо постоји неки Расадник? 

Сведок Зекерија Мујкановић: То је један шири локалитет од можда више 

стотина дулума и позади једне зграде која је била управна зграда „Шумарије“ до 

избијања рата, позади се налази више стотина дулума земље која је служила за као 

расадник. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи можемо се сложити да је овај на 

том локалитету Окрајци постојао расадник пре рата, је ли тако? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Опростите, нисам Вас чуо добро? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли се можемо сложити или да ли 

можемо рећи да је на том локалитету Окрајци, да ли је на том потезу постојао расадник 

пре рата у оквиру те „Шумарије“ или Земљорадничке задруге како сте Ви рекли? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да, постојао је прије рата расадник. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, да ли је на том локалитету, да 

ли су постојали неки хангари као лимени објекти где се, као коморе за сушење воћа или 

већ за сазревање воћа или тако што? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Пазите, ја знам да постоји више објеката што је 

видљиво са саме цесте и знам ја сам  једино био у тој згради која је чинила управну 

зграду, неку врсту управне зграде „Шумарства“ прије рата и около има објеката разне 

намене. Мени верујте ни данас није познато које су намене тих објеката ни били ни које 

су данас те намене, јер сам можда неколико пута у животу тамо ушао у тај простор. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли је тамо постојао, ако не знате 

намену тих објеката, да ли је тамо постојао неки објекат или неки објекти који су 

изгледали као неки лимени хантари или затворени простори да тако кажем? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не толико детаљно заиста нисам тај простор 

сагледавао и запамтио као што сам рекао, у свом животу сам био можда неколико пута 

и то више пута након рата, јер ту су биле одржаване понекада седнице Опћинског 

ивјећа дела опћине који је функционирао на тој територији. И тада сам имао прилике да 

уђем у тај простор. 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Реците ми, да ли је за то време док сте Ви 

били тамо, од 19.-20. маја постојао неки пункт или неки објекат или неки простор где је 

било заробљених лица припадника оружаних формација или цивила овај српске 

националности? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Верујте, ја у то време прво, ја сам дошао из 

привреде, дакле, обављао сам посао који је потпуно невезан за такве структуре, војне, 

полицијске, мени је требало пар месеци прво да се снађем где се налазим и да разумем 

уопште организацију свега тога. Надаље, радило се о једном хаотичном времену 

избијања ратног сукоба, тако да ја заиста нисами имао, верујте ми, појма ни да људи 

уопште српске националности су били присутни у том периоду а камоли ко их је и да 

ли их је испитивао и на који начин их је испитивао. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Нисам Вас ја питао да ли их је испитивао 

и ко их је испитивао него да ли знате да ли је тамо било уопште заробљених лица? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Није ми познато, у то вријеме поготову ми није 

било познато због ових околности које сам објаснио. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је за време Вашег боравка у том 

простору уопште било заробљених лица или није било? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Мени није познато. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли је било неких евентуално у Маочи, 

сабирни центар, логор или тако што за ратне заробљенике? Да ли Вам је то познато? 

Сведок Зекерија Мујкановић: У критичном периоду који се помиње у 

оптужници није био. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А касније? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Касније након војне операције у Буквику, не, 

коригујем се, дакле, нити касније никада у Маочи није било и након војне операције у 

Буквику лица мушка која су са те територије заробљена, доведена била су смештена на 

више локација и једна од њих је била у Рахићу, али у Маочи не. 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Рекли сте на питање неког, да ли 

председнице већа, да ли браниоца, да знате само за то лице Армана Јашаревића да је 

био два и по на том месту. Како знате да је био на том месту у Горњем Рахићу два и по 

месеца када кажете да га не знате? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Пазите, он према његовом сопственом исказу, је 

био рањем половицом јула. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Којем исказу? О ком исказу Ви говорите? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Рат је избио 01. маја према томе могао је 

провести. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  О ком исказу говорите? 

Председник већа: Само моменат. Сачекајте, пита Вас тужилац о ком исказу 

говорите? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па о исказу који је он дао пред Вашим судом. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Откуд Ви знате за тај исказ? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, у контакту сам са другим људима који су 

сведочили и тако даље, тако да  је речено да је он изјавио такву чињеницу. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи, Вама је познат тај његов исказ? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па мени је познат тај део исказа у којем је он 

тврдио на крају за мене, дошло је до мене, на крају поменуо је и мене, па у том 

контексту су ми пренели они који прате то, породица, други сведоци и тако даље, да је 

поменуо и моје име, као учесника некаквих догађаја што ме фрапирало. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. А реците ми, Ви сте на питање 

неког од учесника у поступку рекли, чини ми се, да је Карамехић Селим био од 

04.03.1992. године до 0'4.03.1993. године у заробљеништву. Како знате прецизно тај 

податак да је баш 04.03.1992. и 04.03.1993. године? То је двадесет седам, двадесет осам 

година. 

Сведок Зекерија Мујкановић: Питао сам Селима Карамехића . 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А питали сте? Добро.  

Сведок Зекерија Мујкановић: Он ми је рекао те податке прецизније, од 04. 

маја до 09. маја био је у логору „Лука“; а од 13. јула 1992. године до марта 1993. године 

био је у логору „Батковићи“. То су подаци које ми је он дао.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Реците ми, да ли је у том периоду када сте 

Ви тамо боравили у Горњем Рахићу, постојала оперативна група Државне безбедности? 

Сведок Зекерија Мујкановић: То ми није познато. Ја сам припадао, као што 

сам рекао, сасвим другим структурама, цивилне власти, цивилне полиције, обављао сам 

тај посао и та организација, поготову у том периоду, рекао сам из којих разлога ми је 

заиста била на одређен начин и страна јер до избијања рата сам припадао једној 

потпуно другој сфери и професионално и приватно. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли то значи да Ви не знате или није 

постојала? 

Сведок Зекерија Мујкановић: То значи да ја не знам да ли је постојала, не 

знам. Могуће да је постојала, могуће и да није. Мени није познато. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. А ово Ви кажете да сте од 2001. 

године на дужности тужиоца у Дистрикту Брчко? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли ту има ограничења мандата, да ли је 

то реизборна функција или, како то иде? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Јесте, реизборна функција, али је нема 

ограничења за реизбор, број реизбора није ограничен и то је ситуација доста честа у 

Босни  и Херцеговини, да тужиоци и председници судова су тако реименовани. 

Уосталом, председници суда у Брчком и једном и другом који постоје су такође од 

2001. председници судова. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро, а реците ми, лице Решид Мусић, 

да ли Вам то лице нешто значи, то име и презиме? 
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Сведок Зекерија Мујкановић: Да, Решид Мусић је предратни функционер, 

односно високе дужности Државне безбедности и на почетку рата познато ми је да је 

био у да тако назовем, руковођењу бригадом.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  То је та бригада коју сте спомињали 108. 

или како сте рекли? 

Сведок Зекерија Мујкановић: 108. ХВО бригада у то вријеме је била. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А реците ми, овај, до када је он био тамо и 

у којој функцији? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Он вјерујте ми, до кад је био, није ми познато. А 

он је био у команди бригаде. Које конкретно послове заиста не знам. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А да ли сте икад.. 

Сведок Зекерија Мујкановић: Као што сам рекао, то је била једна сасвим друга 

структура невезана за мој посао, није нас доводила у додир чак послом уопште нас није 

доводила у додир и обављао сам један сасвим други круг послова и на други начин и 

тај посао ме доводио у контакте искључиво унутар полиције, односно са грађанима, 

уколико је то било у конкретном раду случај. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ви кажете да нисте знали за постојање тог 

логора, центра сабирног или како се већ зове место, притвора у Окрајцима и то све. То 

сте сазнали тек када сте постали тужилац и када сте обављали ову функцију коју сада 

обављате. Је ли тако? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, дакле, кроз оптужне акте касније које је ово 

Тужилаштво подизало против лица и у приличном броју предмета успешно довело до 

осуђујуће пресуде, онда сам овављају своју професиналну дужност, суочио се са тим 

чињеницама. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Немам више питања 

 Председник већа: Немате других питања. Добро, Ви сте само рекли, само још 

једно питање, Ви сте рекли да у односу, што се тиче Армана Јашаревића, да је то лице 

које је више пута осуђивано.  Је ли тако? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да, више пута осуђивано. Молим? 

Председник већа: Вођено је више кривичних поступака у Босни и Херцеговиии 

против њега, па да ли имате неко логично објашњење, обзиром да је он више пута 

осуђиван, зашто је управо само на Вас и на Карамехић Селима указао као на лица која 

су била команданти и заменик команданта у овој логору у Окрајцима? 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па, ја могу претпоставити са великом 

вероватноћом, да се ради о начину да се освети мени и Селиму Карамехићу, мени због 

тога што ја руководим Тужилаштвом које је подигло више оптужница против њега и он 

је очигледно да је то персонализирао на мене, а Селим је водио  неколико, то ми је исто 

Селим пренео, неколико грађанских предмета где је он био једна од странака где није 

успешно окончан поступак у његову корист, па је на такав начин дакле персонализирао 

и његову кривицу, а као што сам рекао, најбоља илустрација колико је то тачно, јесте 

ова чињеница да он човек уопште није био присутан на тој територији и чињеница да је 

он први који се помиње са оваквим подацима за мене и Селима Карамехића тридесет 

година након рата. И друга ствар, ниједан, нико никад одбијао ко од  свједока поготово 

жртава, оштећених ову чињеницу није изнео осим њега.  

Председник већа:  Добро. Зато Вас и питам. Да ли има неко неко надкнадно 

питање? Изволите, најпре оптужени, пошто Ви до сад нисте постављали питања, а 

бранилац може допунско питање само преко суда. Изволите.  
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Оптужени Осман Османовић: Хвала најљепша. Уважено вијеће судија, ја ћу 

врло кратко значи. Да ли је господин тужилац Мујкановић икада, икада чуо било шта о 

Осману Османовићу да се понашао противно правилима рата и тако даље, значи да је 

оно што квалификује биће кривичног дијела ратног злочина? 

 

Председник већа:  То питање је већ постављено, он је одговорио, али ево може 

да се изјасни. Изволите.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Па дам вам кажем, као што сам рекао на мјесту 

тужиоца за ратне злочине који искључиво истражује и гони починиоце, потенцијалне 

починиоце кривичних дијела  ратног злочина почињених на штету лица српске 

националности се налази веома вриједан и одговоран тужилац, такође српске 

националности, и вјерујем да би он који има све чињенице о ратним догађањима, да је 

наишао на било какве податке који сумњиче Османа Османовића за почињавање неког 

кривичног дјела ратног злочина сигурно формирао предмет истраге о томе и довео то 

до тужилачке одлуке.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Друго питање. Пошто смо дуже времена радили 

заједно  на привредном криминалитету, па било је ту и неких других дијела која смо 

обрађивали, да ли сам икада показивао агресивност према било коме од лица која су 

била предмет тих истрага? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Нисам био свједоком никад таквих понашања.  

 

Оптужени Осман Османовић: Даље, да ли Вам је познато име Курталић 

Кенад? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Познато ми је, ради се о човјеку који такође 

живи у Маочи и човјеку који је мој лични пријатељ.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Шта је Курталић Кенад 19. маја када Ви 

долазите у полицију да радите, шта је он био, чиме се он бавио? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Он, Кенад није радио са нама у полицији, он је 

такође имао другу врсту ангажовања која су се такође везивала за бригаду.  

 

Оптужени Осман Османовић: Како се звала та јединица која се везивала за 

бригаду? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Па мислим да су то били неки послови, најшире 

речено послови безбједности, које врсте безбједности, ја заиста не знам.  

 

Оптужени Осман Османовић: Гдје је та јединица била смјештена? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Искрено речено не знам. 

 

Оптужени Осман Османовић: Да ли то има везе са Беговом кућом? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Не.  
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Оптужени Осман Османовић: Ћевабџиница, Бегова кућа? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Са Беговом кућом сигурно не, а друга локација 

стварно не знам.  

 

Оптужени Осман Османовић:  Да ли сам ја икада био колега Кенаду 

Курталићу у смислу посла којег је он обављао? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Заиста, да ли су вам се послови преклапали тих 

првих мјесеци рата, ја опет не могу бити прецизан у свом одговору зато што, као што 

сам рекао, тебе сам касније упознао, пошто си се вратио у полицију, у ову цивилну 

полицију гдје сам се ја већ налазио. 

 

Оптужени Осман Османовић:  А што даље значи: вратио се. Одакле, из неке 

организационе јединице? Одакле сам се вратио? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ја дакле не знам конкретне послове које је си ти 

обављао у том периоду, али као што сам рекао оно  што сам знао јесте да су ти послови 

били везани за 108.  ХВО бригаду. Који су конкретни послови били, није ми познато.  

 

Оптужени Осман Османовић: Хвала, немам више питања.  

 

Председник већа:  Немате других питања. Изволите браниоче. 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Молио бих да сведока питате питање које сам поставио 

Арману Јашаревићу, а то је везано за публикацију која је 2003. године издата од стране 

Бањалучког центра за истраживање ратних злочина, где је наведено око 3000 имена 

лица бошњачке и хрватске националности. Да ли је сведоку позната та публикација с 

обзиром на његово место и улогу у организацији тужилаштва? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање. Без значаја је да ли је сведоку 

то познато.  

 

Да ли има још накнадних питања? 

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Имам још питања.  

 

Председник већа:  То су допунска. Изволите даље.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте од те 2003. до 2021. долазили у Србију, 

службено или приватно? 

 

Председник већа:  Одбија се одговор на питање. Не односи се на чињенице које 

су предмет доказивања.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет: Хвала вам пуно. 

 

Председник већа:  Изволите тужиоче. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Исто додатно, преко Вас.  

 

Пропустио сам да питам сведока, а у оптужници се помињу та лица. Да ли му 

значи нешто име Александар Павловић?Аца сликар, фотограф локални у Брчком, радио 

у Фабрици обуће "Избор" и сликао по свадбама и овај, јавним манифестацијама, 

штафета младости и тако даље? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ако могу одговорити. Именовано лице уопште 

не познајем, не познајем га ни данас, а ове чињенице чиме се бавио које сте Ви изнели 

су ми потпуно нове и сад их тек чујем. Ја сам до избијања рата живио у Маочи, долазио 

на посао у Брчко и поновно се враћао у Маочу као мјесто живљења, тако да у Брчком 

такве детаље о људима нисам знао, ово први пута чујем о њему.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја Вас то питам зато што фигурирају као 

оштећени у овом кривичном поступку, па Вас питам као сведока да ли Вам је то 

познато, да ли знате та лица, зато сам Вас питао. Да ли знате лице, овај, са именом 

Васиљко Тодић? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Тодић Васиљко ми је познат именом и 

презименом зато што је био свједок у неколико поступака по оптужницама за ратне 

злочине које је подизало Тужилаштво Брчко Дистрикта.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ви кажете, како се зове, Вам није било 

познато везано за та догађања тамо у овај Окрајцима, да је било заробљеника, да се 

тамо било шта дешавало. Ја предлажем суду да се сведоку, то је мој предлог, прикаже 

компакт диск на коме је снимак из временског означења 01.05.52 до 01.09.58, то је 

регистратор број 1, страна 92/16 списа на коме се налази оштећени Васиљко Тодић 

снимљен током боравка у логору Расадник у Горњем Рахићу у инкриминисаном 

периоду.  

 

Председник већа:  Ми морамо да припремимо снимак, тужиоче, не можемо 

одмах.  

  

Адвокат Ђорђе Дозет: Дозволите да се изјасним о предлогу.  

 

Председник већа:  Сачекајте. Изволите.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Противим се оваквом предлогу јер сведок се изјаснио да 

ли зна или не зна о било каквим поступцима према затвореницима, да ли затвореници 

уопште постоје или не постоје.  

 

Председник већа:  Па добро Ви не можете да се противите предлогу, тај доказ је 

изведен, то није доказни предлог. Ви можете да истакнете приговор на захтев тужиоца 

да се то предочи.  

 

Ми морамо тужиоче да припремимо тај снимак да бисмо могли тај снимак да 

предочимо, а то можемо након паузе. Па мора у том случају сведок да сачека, да би му 

се то предочило након паузе, јер као што сте Ви предочавали тако има право, као што је 
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одбрана предочавала, има право и тужилац да предочава доказе који су до сада 

изведени.  

 

Оно што бих ја Вас само питала да ли Вам је као тужиоцу, главном тужиоцу за 

ратне злочине у Босни и Херцеговини познато да је против Армана Јашаревића 

покренут или окончан било који кривични поступак за ратни злочин? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Није ми познато, дакле... 

 

Председник већа:  Ни да је покренут ни да је окончан? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ни да је покренут, ни да је окончан за ратне 

злочине, није ми познато.  

 

Председник већа:  Ни да се водио било када? Није Вам познато или није било 

таквих поступака против Армана Јашаревића? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Колико ја знам и колико пратим није било 

таквих поступака.  

 

Председник већа:  Није било таквих поступака, добро.  

 

Изволите. Изволите, изволите.  

 

Оптужени Осман Османовић: Питам господина тужиоца, а везано је 

инкриминирајући период, мај-јун мјесец, везано за Васиљка Тодића, с обзиром да сте 

сад споменули да је дао изјаве у више поступака. Да ли је од стране суда дошао било 

какав захтјев за ово лице Васиљко Тодић да се покрене поступак за давање лажне 

изјаве? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ми смо у једном предмету од председника 

вијећа достављен нам је поднесак са дијелом свједочења Васиљка Тодића у којем 

поступајући председник вијећа указивао да би се могло радити о елементима кривичног 

дијела давање лажног исказа. Ми смо провели истрагу везано за то, и донијели 

тужилачку одлуку која није резултирала оптужницом против наведеног лица.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Суд доноси  

 

                                                              Р Е Ш Е Њ Е  

 

У 10 и 45 одређује се пауза у трајању од 30 минута.  

 

Наставак поступка у 11 и 15. 

 

У 11 и 24 наставља се главни претрес.  
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На захтев заменика тужиоца за ратне злочине предочава се сведоку Мујкановић 

Зекерији садржина компакт диска на коме се на снимку између временског означења 

01.05.52 и 01.09.58 налазе оштећени Васиљко Тодић снимљен током боравка у логору 

Расадник у Горњем Рахићу у инкриминисаном периоду 1992. године.  

 

Тон само да ли можемо? Да ли може да се регулише ово са тоном? 

 

Ако чују они тамо, довољно, јер смо ми одгледали тај снимак. Да сведок чује.  

 

Обраћам се сведоку Мујкановићу. Да ли чујете снимак? Да ли чујете тон? Да ли 

се чујемо са Судом БиХ? Да ли сте чули тон снимка? Не чујемо, немамо тон уопште, не 

чујемо сведока. Да ли се чујемо? Не чујемо сведока. Сачекајте, не чујемо Вас. Да ли је 

укључен микрофон, проверите да ли Вам је укључен микрофон.Да ли се чујемо? Не. Не 

чујемо се, сачекајте.  

 

Мујкановићу, да ли нас чујете? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ја вас чујем веома добро.  

 

Председник већа:  Е сада и ми Вас чујемо добро. Да ли сте одгледали снимак и 

да ли сте чули тон? Да ли се чује код вас тон?  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Снимак сам одгледао, међутим тон је био скоро 

па неразумљив, у једној дијелу сам оно што се могло смислено чути јесте да лице на 

снимку прича како су лица, Срби који су помагали Бошњацима били убијени. Једино из 

цјелокупног снимка сам то могао добро чути. Ово остало је било неразумљиво.  

 

Председник већа:  Добро. Тужиоче, да ли је то довољно да бисте Ви поставили 

питање које желите да поставите овде присутном сведоку? Изволите.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте видели изглед тог лица на овом 

снимку што Вам је приказан? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли видели те повреде по том лицу 

које има, по лицу тог лица, да кажем? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Па ја сам видио лице, видљиво је дакле као и 

свим другим учесницима, не треба, извињавам се на оваквом приступу, али не треба 

моја потврда да се на лицу виде, дакле око очију тамне, подочњаци тамни.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја сам то хтео да се предочи и предложио 

сам да се предочи, овај, везано за лица која су боравила у то време на том локалитету 

где сте и Ви били, у смислу тога да видите шта се тамо дешавало и да Вас питам да ли 

Вам је познато да је тамо вршено, овај, физичко злостављање и мучење лица која су 

била затворена. О томе говори и сведок Арман Јашаревић, могу да предочим, али не 

само он него и они који су преживели тај логор, није их било пуно, као што је Васиљко 

Тодић, али и потомци и родбина покојних, али и Хоџић Хаџага који говори о томе шта 
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се дешавало у том објекту који је он чувао, због чега се обраћао Фериду Мујкановићу и 

овај, како се зове, након чега је дошло до измештања са тог локалитета, овај, тог логора. 

Значи питање за сведока да ли је њему то познато да се тамо дешавало тако што? Да ли 

Вам је познато? 

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Могу ли одговорити? 

 

Председник већа:  Да, да, изволите.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић:  Дакле, ево ја по не знам колико пута понављам 

да ми апсолутно није било познато шта се тамо дешава, можда је некоме другоме било 

познато, али ја понављам да мени није било уопће познато, каквих лица на том 

локалитету има, а камо ли како се поступа са њим и шта се са њима дешава.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли му је познато да ли је тамо било 

вађење неексплодираних граната од стране лица која су боравила? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Ја никада нисам био присутан тој ситуацији 

нити сам дакле имао сазнања о томе.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Да ли је Вама Новалија Фазловић 

био непосредни старешина тада тамо док сте боравили? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да, у каснијем периоду, јесте, он је био шеф 

крим полиције и фигурирао је као мој први надређени.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Немам више питања.  

 

Председник већа:  Кажете у каснијем периоду. У ком каснијем периоду, можете 

ли то да прецизирате? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Дакле, ја заиста не могу прецизирати, али то се 

може везати у неки шири оквир, тамо можда од 06., 07., 08., 09. мјесеца `92. године, 

заиста ми је тешко лоцирати тачан период од кад је Новалија дошао за шефа крим 

службе.  

 

Председник већа:  Добро. А у претходном периоду Ваш непосредни надређени 

је био? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Као што сам рекао то је био Шефко Калопер, 

први када сам дошао у полицију, он ми је био први и непосредни надређени, Шефко 

Калопер.  

 

Председник већа:  Добро. Само он? Да ли је Шефко Калопер имао надређеног? 
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Сведок Зекерија Мујкановић: Он је био, дакле он је био неко ко је мени 

надређени, даљу структуру као што сам рекао мени је било, заиста вас уверавам, јако 

тешко разумети, ја сам ... 

 

Председник већа:  Јасно је, изјаснили сте се да сте дошли из ... 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Већ сам објашњавао ту ситуацију. Нашао сам се 

одједном у структури нити коме припадам нити кога сам познавао нити организацију 

знам.  

 

Председник већа:  Добро, добро.  

 

Да ли има неко неких додатних питања? Османовићу, изволите.  

 

Оптужени Осман Османовић: Хвала. Да ли је Иван Крндељ био икад шеф 

крим полицији? 

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Да, у једном периоду такође којег не могу 

временски лоцирати, Иван Крндељ је био шеф крим полиције.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли можемо да отпустимо сведока?  

 

Уз сагласност странака, сведок се отпушта из заседања.  

 

Можете да се удаљите. Захваљујемо се што сте се одазвали позиву суда.  

 

Сведок Зекерија Мујкановић: Довиђења.  

 

Председник већа:  Позваћете сведока Ризаха Бешића.  

 

Суд доноси  

 

                                                    Р Е Ш Е Њ Е  

 

Да се у доказном поступку испита сведок Бешић Ризах путем 

видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта.  

 

Испитивање сведока РИЗАХА БЕШИЋА 

 

Као и са претходним сведоцима утврдићете истоветност сведока, саопштићете 

нам његове податке.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Добар дан. Можете 

скинути маску и сједите. Сједите, можете скинути маску. Да, да, скините маску, 

потпуно да Вас могу видјети. Хвала. Можете сјести на столицу.  А можете и потпуно 

скинути маску.  

 

Сведок Ризах Бешић:  Ја господине не чујем.  
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Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Скините маску. Сједите.  

 

На основу личне карте број 010К02198 издате од Брчко Дистрикта БИХ, Влада 

Брчко Дистрикта БИХ, Јавни регистрар, констатујем да је у судницу приступило лице 

Бешић Ризах рођен 14.07.1950. године.  

 

Председник већа:  Добро. Добар дан. Реците нам име оца?Име Вашег оца да ли 

можете да нам саопштите? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Свједок мало слабије 

чује, па ако можете само мало гласније.  

 

Председник већа:  Да ли имате слушалице?  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Имамо слушалице али 

морамо звати особље из ИТ службе. 

 

Председник већа:  Добро. Саопштите нам само име његовог оца и његово 

занимање? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Име Вашег оца? Име оца? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Мехмед.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Мехмед.  

 

Председник већа:  Занимање, шта је по занимању? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Шта сте по занимању? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Уљарски техничар.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Уљарски техничар.  

 

Председник већа:  Да ли познаје оптуженог Османа Османовића, да ли је са 

истим у сродству или завади? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Да ли познајете 

оптуженог Османа Османовића?  

 

Сведок Ризах Бешић:  Познајем.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Да ли сте са 

оптуженим у сродству? Јесте ли у сродству са Османом? Је ли Вам Осман родбина? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Не.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Јесте ли у завади са 

Османом? 
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Сведок Ризах Бешић:  Нисам.  

 

Председник већа:  Како познаје Османа Османовића и колико дуго познаје 

Османа Османовића? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Како познајем Османовића?  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Јесте, и колико дуго. 

 

Сведок Ризах Бешић:  Па познајем га негде како сам ступио у састав резервне 

полиције, негде од `80. године, овако познавао сам га из виђења.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Као сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа представља 

кривично дело.  

 

Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Ово је мени гласно, да покушавам да извадим апарат. 

Хоћете поновити. 

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да говорите истину. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Само мало, свједок 

има слушни апарат, оштећеног је слуха, могуће је да се ствара и микрофонија.  

 

Председник већа:  Можете сведоку да предочите. Као сведок дужан је да говори 

истину.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:Ево пренијећу ја. Као 

свједок дужни сте да говорите истину, лажно свједочење представља кривично дјело. Је 

ли Вам то јасно? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Разумијем.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Као свједок, Ви сте 

сада свједок, дужни сте да говорите истину.  

 

Председник већа:  Да ли разумете да сте као сведок у кривичном поступку 

дужни да говорите истину и да давање лажног исказа представља кривично дело.  

 

Сведок Ризах Бешић:  Да, истину ћу причати све што буде.  

 

Председник већа:  Добро. Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте 

себе или евентуално блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  
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Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

 

Сведок Ризах Бешић:  Дужан да одговарам на Ваша питања? 

 

Председник већа:  Нисте дужни уколико бисте себе изложили кривичпном 

прогону, материјалној штети или Вашег блиског сродника или тешкој срамоти.  

 

Можете само, молим само судију Милићевића да само ову поуку сведоку 

предочи, можда ће боље схватити.  

 

Златић, да, ја се извињавам.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић: Само да опредјелимо 

да ли имамо код сведока поуку у цијелости.  

 

Сведок Ризах Бешић: Ово ми бучи кад ставим апарат, а овако кад скинем.... 

 

Заклетва, да прочитам.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Има поуку у погледу.... 

 

Председник већа:  Мислим да ће бити јако тешко испитати овог сведока.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Што се нас тиче, одлучите.  

 

Председник већа:  Па једино уколико Ви одустанете од испитивања овог 

сведока.  

 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Одустајемо.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Као свједок дужни сте 

говорити истину.  

 

Председник већа:  Одустајете, добро.  

 

Сачекајте, сачекајте, судија Златић.  

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Да. 

 

Председник већа: Бранилац оптуженог Османа Османовића и оптужени Осман 

Османовић су управо изјавили да одустају од даљег испитивања овог сведока, имајући 

у виду и околност да је јако отежено испитивање сведока због уоченог физичког 

недостатка. Добро, добро. Дакле, можете отпустити сведока. Ми смо констатовали да 

су бранилац и оптужени одустали од испитивања овог сведока. А Ви ћете позвати 

наредног сведока Јусуфовић Хајрудина. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:   Добро, суд оптушта 

свједока. Слободни сте, можете кући. Позовите Јусуфовић Хајрудина.  
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Само да констатујемо. 

 

Констатује се да је до паузе на главном претресу присуствовао и у својству 

публике Муховић Мирсад.  

 

Испитивање сведока ХАЈРУДИНА ЈУСУФОВИЋА 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Добар дан, можете 

скинути маску, пошто имамо социјалну удаљеност.  

 

Председник већа:  

 

Суд доноси 

 

                                                   Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку испита сведок Јусуфовић Хајрудин путем 

видеоконференцијске везе са Основним судом Брчко Дистрикта. Молим судију Златића 

да утврди истоветност овог сведока. 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  На основу личне карте 

број 010К02956 издату од стране Брчко Дистрикта БиХ Влада Брчко Дистрикта БиХ 

Јавни регистар констатујем да је у судницу приступило лице Јусуфовић Хајрудин, 

рођен 01.08.1957. године. 

 

Председник већа: Добро, да ли се чујемо? 

 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Вратите свједоку личну 

карту. 

 

Председник већа: Да ли се чујемо, Јусуфовићу? 

 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:Да. 

 

Председник већа: Реците нам име Вашег оца? 

 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Прије свега, добар дан.  

 

Председник већа: Добар дан. Само сачекајте. Ви сте предложени од стране 

браниоца оптуженог Османа Османовића адвоката Ђорђа Дозета да будете испитани у 

овом кривичном поступку који се води против оптуженог Османа Османовића на 

околности да се изјасните као један од организатора одбране Брчког на околност места 

и улоге Османа Османовића дана 04., 05., 06, 07. и 08. маја 1992. године. Најпре ћете 

нам рећи од ових Ваших личних података, име Вашег оца? 

 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па прије свега хоћу да поздравим свог пријатеља 

Османа Османовића. 

Председник већа: Имаћете прилике. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Име мог оца је Дедо. 
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Председник већа: Дедо, име Вашег оца. Реците нам, шта сте по занимању? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Дипломирани економиста. 

Председник већа: Дипломирани економиста. Да ли сте у сродству или у завади 

са оптуженим Османом Османовићем? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Не. 

Председник већа: Нисте ни у сродству ни у завади? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Не. 

Председник већа: Као сведок дужни сте да говорите истину. Давање лажног 

исказа представља кривично дело. Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да. 

Председник већа: Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуалног блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној штети 

или кривином прогону. Да ли Вам је јасна ова поукаа суда? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да. 

Председник већа: Обзиром да се први пут испитујете у својству сведока, дужни 

сте да положите заклетву. Да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред 

судом будете питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато 

нећете прећутати? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да, предамном је заклетва. Ја је могу и 

прочитати. 

Председник већа: Довољно је  само да кажете да се заклињете. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Заклињем се чашћу и савешћу да ћу говорити 

истину и да ћу тачно и потпуно изнети свој налаз и мишљење. 

Председник већа: Не, Ви не износите налаз и мишљење него исказ. Они су Вам 

дали погрешно за вештака, али неважно. Ви сте рекли да се заклињете на начин како 

Вам је то предочено од стране суда, како гласи заклетва, у Кривичном законику ове 

државе. Ја сам Вам предочила на које околности је бранилац оптуженог Османа 

Османовића предложио Ваше испитивање, односно да се изјасните на овом главном 

претресу. Па изволите. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Ја сам, ја бих молио да ми поновите то. 

Председник већа: Дакле, бранилац адвокат Ђорђе Дозет је навео, предложио да 

се у доказном поступку испита Јусуфовић Хајрудин звани Беља, један од организатора 

одбране Брчког на околност места и улоге Османа Османовића дана 04., 05., 06.,, 07. и 

08. маја 1992. године. Дакле, од 04. до 08. маја 1992. године, шта Вам је познато о 

активностима Османа Османовића и његовом месту и улози. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да, ја сам био један од команданата у то вријеме. 

Председник већа: Чега сте били командант, одмах нам реците? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Кризног штаба Мјесне заједнице Кланац, а иначе 

сам био и први командант Трећег батаљона. То је формацијски кланац ријеке 

Диздаруша Омербеговача, линија фронта. Осман Османовић је тада радио, пре је радио 

у МУП, одатле га и познајем, код мене је био 04, 05., 06., 07. и 08. на линији, раздужио 

се и отишао у Рахић на слободну територију. О даљим активностима ја Вам не могу 

ништа више рећи шта је тамо радио. 

Председник већа: Да  ли је то све што имате да изјавите? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Молим? 

Председник већа: Да ли је то све што имате ца изјавите? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па то је, то је то што се тиче 04., 05., 06. и 07. 

Председник већа: Добро, изволите, браниоче. Да ли имате питања за сведока? 
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Сведок Хајрудин Јусуфовић: И 08. маја, а после 08.  маја ја нисам, он се 

раздужио код мене у јединици и отишао, пријавио се по мобилној апликацији МУП у 

Горњем Рахићу. И тамо је обављао дужности које је обављао. Ја заиста не знам које је 

обављао дужности тамо, јер сам ја био. 

Председник већа: Браниоче, да ли имате питања? 

Адвокат Ђорђе Дозет: Добар дан, господине Хајрудине, ја сам Ђорђе Дозет, 

адвокат, бранилац окривљеног Османовића. Пре него што Вам поставим питање, с 

обзиром да је уз мој предлог ишао, ја сам добио информацију да Ви тражите одређене 

мере заштите. Мене сада овог тренутка као браниоца занима, да ли Ви и даље остајете 

код тога или пристајете да сведочите без икаквих мера заштите? Дакле, да Вас не 

доводим ја у ситуацију коју Ви не желите. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, ја сам имао доста незгодних ситуација, нећу 

рећи претњи и претњи. То знају и у МУП у Брчком, не по овом предмету, него можда је 

и то један разлог што сам имао веома дискутабилних питања појединих становника 

Брчког на тему баш што се тиче господина Османовића, јер сам имао, можда је требао 

да буде физички сукоб.  

Председник већа: Само мало. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Али ја пристајем.  

Председник већа: Само најпре да разјаснимо једну ствар. Ви сте предложени од 

стране одбране да будете испитани у својству сведока а не од стране Тужилаштва. А 

друго, да би суд одлучивао о мерама заштите, Ви морате суду да доставите доказе на 

околности да је Ваша безбедност, телесни интегритет, Вас или Ваших најближих 

угрожен. Дакле, не може без икаквих доказа да суд одлучује о мерама заштите. Нама то 

није достављено до сада. Уколико Ви заиста захтевате да будете испитани под мерама 

заштите, суд ће одлучити које мере заштите уколико нађе да је то потребно, а да би о 

томе суд одлучио, потребно је да Ви доставите доказе на околности да је та заштита 

заиста потребна. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да, ја сам имао, мој пријатељ један је имао у 

мобителу једну застрашујућу поруку везану за мене. 

Председник већа: Када је имао? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: И ликвидацију моје породице. Али ја пристајем 

да одговарам на Ваша питања и питања без мера. 

Председник већа: Дакле, Ви не тражите да суд одређује мере заштите и 

пристајете да одговарате на питања браниоца оптуженог? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да. 

Председник већа: И питања других учесника поступка? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да.  

Председник већа: Добро. Изволите, браниоче. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Реците, молим Вас, да ли сте Ви све време ових дана које 

смо говорили били упознати са кретањем Османа Османовића? Дакле, говоримо о тим 

данима, сада смо их лоцирали, 04., 05., 06., 07. и 08. мај 1992. године? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Да, у том временском периоду Осман Османовић 

је као припадник МУП дошао у јединицу код мене и у то време је Територијална 

одбрана односно да тако кажем, грађани организовали се јер бригада још није била 

формирана и бранили територију и грађане и имовину свих оних грађана на тој линији 

одбране. Ја Вам помињем то је кланац ријеке Диздаруша, Омербеговача 04. јули.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли се можда сећате, говорили сте да сте видели 

некакав, сада се не могу, нисам забележио, како сте употребили термин, 
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мобилизацијски неку апликацију или тако нешто? Да ли сте видели у рукама Османа 

Османовића у било ком моменту неки мобилизацијски позив? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, Осман Османовић када се раздуживао код 

мене имао је позив од МУП у Рахићу да се јави 08. маја 1992. године. А ми припадници 

који су се самооргвнизовали људи, то су, нису имали мобилизацију него су припадниц 

или бивши чланови Територијалне одбране, самостално се организовали. Ја сам био 

командант Кризног штаба и у тој Месној заједници у Брчком и после када се 

формирала бригада онда се вршила персонална евиденција свих који су били у том 

временском периоду у бригади. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли Вам је можда у сећању на који начин је Осман, 

како је њему уручен тај позив, да ли то знате? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, курир који је био или како је неко из МУП 

дошао и донео њему тај позив. Ја сам, сада не могу да се сетим ко је. Ја сам пристао на 

то и раздужио га да више није у јединици где сам ја био.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Хоћете само поновити још једанпут. Дакле, рекли сте 

који дан је он требао да се јави? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: 08. маја 1992. године у Горњи Рахић. 

Адвокат Ђорђе Дозет: И да ли је он са тим 08. мајем раздужен из Ваше 

јединице? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, он је раздужен, ми нисмо имали евиденцију. 

На ратиштима се не води никаква евиденција, то је војно правило. Али он је отишао из 

моје јединице односно из јединице којом сам ја руководио. Ја сам то знао, ја га пустио.  

Адвокат Ђорђе Дозет: Да ли сте у неком скоријем периоду а нас интересује 

период мај-јуни 1992. године, сретали се са Османом Османовићем службено,  

приватно, на било који начин? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, у мају и јуну, обзиром да сам ја, тешка је 

ситуација била, ја Османа Османовића у мају кад је извршио, од мене када је отишао, 

оно извршио демобилизацију, нисам га срео више у мају и јуну 1992. године. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Захваљујем се, немам више питања. 

Председник већа: Тужиоче, да ли Ви имате питања? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Само једно питање. Рекао је сведок да је 

био командант Кризног штаба, али чега је то, да ли је то Територијална одбрана или већ 

шта је то? 

Председник већа: Рекао је. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Територијалне одбране, јел? 

Председник већа: Били сте командант Кризног штаба Територијалне одбране, је 

ли тако? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Ја, да, Мјесне заједнице Кланац. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  У реду, ништа више 

Председник већа: Добро. Сада сте поменули на ратишту се не води евиденција. 

Постоје разне врсте евиденција, на коју евиденцију мислите да се не води на ратишту? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Нема ратна евиденција на линији одбране, на 

првој линији фронта се по правилу војних, свих војних стратегија на свету не води 

евиденција. 

Председник већа: Мислите на линији. А евиденције у односу на притворена 

лица, на притворенике, заробљенике? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Евиденције се тачније воде у персоналној служби 

дотичне јединице која није на линији, првој линији. 

Председник већа: Добро. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Може ли једно допунско питање? 

Председник већа: Изволите. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Извињавам се, ја сам пропустио да питам, 

како знате да је то баш било од 04. до 08. маја 1992. године пошто је прошло хајде 

скоро тридесет година? Како знате да је то баш било од 04. до 08. маја, да је он био код 

Вас? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Рат  у Брчком је почео 01. маја у 16 и 42 минуте, 

над „04. јули“ раскрсници. И тада је прва жртва била Аџајлић. Ја сам дошао тамо, значи 

то је Кризни штаб, ми смо добровољни, малтене били без униформи, без ичега који има 

оружје, имало је, ко је се снашао, снашао и обилазили смо једни друге. И у том 

временском периоду од 04. до 08. маја се то дешавало са њим.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па како знате да је баш до 08. маја? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па зато што се морао јавити у МУП, МУП у 

Брчком је тражио да сви припадници МУП из Брчког се пријаве у МУП у Рахићу.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е видите, он у својој одбрани каже да је 

од 06. маја 1992. године ушао у састав МУП, а Ви кажете од 08. Па зато Вас ја то и 

питам.  

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, ја говорим од 04. до 08. 

Председник већа: Сачекајте, сачекајте. 

Адвокат Ђорђе Дозет: Немојте да му предочава нешто што није истина. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Што није истина? 

Адвокат Ђорђе Дозет: Па није тако рекао.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко није рекао? 

Адвокат Ђорђе Дозет: Није тако рекао.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко није рекао? 

Председник већа: Тужиоче, браниоче, опомињем Вас. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко није рекао?  

Председник већа: Па не смете тако да се понашате, па нико се осим Вас тако не 

понаша на претресима.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Ко није  рекао? 

Председник већа: Тужиоче, сачекајте моменат. Зато ја постојим, седите. 

Седите, браниоче Дозет.  

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па, рекао је да не може да устане. 

Председник већа: Тужиоче, реците транскрипт која страна и где је оптужени? 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Претрес 01.06.2020. године, окривљени 

Осман Османовић одбрана. 

Председник већа: „Дана 06.05.1992. године дошао сам у центар Горњег Рахића 

у стару кућу коју су називали „Бегова кућа“ где је била смештна Оперативна група 

Државне безбедности“.  

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте и шта је ту спорно? Овај каже сведок 

до 08. И шта сам ја то измислио, чекајте, шта је рекао адвокат, шта сам измислио? Шта 

није тачно што сам ја рекао? 

Председник већа: Браниоче, упозоравам Вас и заменик тужиоца за ратне 

злочине и бранилац адвокат Ђорђе Дозет који су ушли у међусобну расправу, обраћају 

се једно другом повишеним тоном, да ће у случају даљег таквог поступања бити 

бранилац новчано кажњен, а према тужиоцу биће примењене мере предвиђене Законом 

о кривичном поступку. Не можете тако на претресу да се опходите ни једно ни друго, 

дакле, браниоче Дозет, нико Вам није дозволио да устајете и то немојте више да 

чините, нити можете тако да реагујете. Тужилац је с правом поставио, предочио 
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обзиром да је заиста оптужени то изјавио. Па изволите, предочите тужиоче, али само 

тоном који је адекватан. 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја се извињавам суду. Нисам имао никакву 

намеру да, овај, никога на било који начин дезавуишем, повредим или кршим правила 

процедуре. Она су ми позната. Ја сам само урадио оно што радимо сви читавог живота 

у овој судници, односно у судницама, предочавамо исказ лица које је већ претходно 

дало тај свој исказ, уколико ми председница већа дозволи. 

Председник већа:  Апсолутно са правом, ја сам Вам дозволила и рекла сам да је 

непримерено то што чини бранилац Дозет. Ово јесте било за новчано кажњавање. Ја 

нећу да кажњавам, што не значи да тога неће бити убудуће. Изволите. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Па ја сам, ево само да поновим. Значи, 

предочавам сведоку, обзиром на његов исказ који говори о томе да је оптужени у овом 

предмету Осман Османовић код њега боравио од 04. до 08. маја 1992. године, па на 

моје питање „Како знате да ли је то тачно“, „Знам, јер сам био тамо све време“. Е, онда 

ја њему предочавам исказ одбране окривљеног који говори о томе да је већ 06. маја '92. 

године напустио практично ту где је био... 

Председник већа:  То је тачно. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Е, зато сада хоћу да питам сведока, да ли 

може да се изјасни везано за то? 

Председник већа:  Добро. Да ли можете да прецизирате да ли сте Ви погрешили 

или је погрешио оптужени и да ли је то било онако како Ви  кажете? Сачекајте 

браниоче, даћу Вам реч када ја завршим. Не можете када Ви то хоћете. Предочава се 

тренутно, нисмо завршили са предочавањем. Да ли је тачно оно што Ви говорите или 

оно што говори оптужени Осман Османовић? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Је л' то питање на мене се односи? 

Председник већа:  Да. Да. То питање се односи на Вас. Тужилац Вам је 

предочио. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Ја сам већ изнео, до 04., до 08., он је био у том 

временском периоду, сад да ли је 07., 08., он је имао мобилизацијски, да ли се вратио, 

он је ишао у Рахић по мобилизацијском позиву и тамо је пријавио се јединици, вратио 

се мени да каже да не може више бити члан наше јединице. Сад да ли је то био 05., 06., 

да ли је то 07., 08. 

Председник већа:  Добро. Појасните... 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Дистанца од 20-30 година. 

Председник већа:  Појасните. Да не буде неразјашњено, појасните нам. Када? 

Како је он то отишао? Шта Вам је рекао?  Када се вратио шта Вам је рекао где је био? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Он је отишо, мени јавио се да има 

мобилизацијску обавезу, позив да се јави у полицију у Горњем Рахићу која је извршила 

дислокацију свог мјеста боравка из Брчког у Горњи Рахић, ваљда ту. Ја и не знам, тад 

нисам био тамо у коју су зграду. Ја сам реко „Да, можеш ићи, али да се раздужиш 

одавде“. Не да се раздужи, него кажи да знам, није он ништа ни задужио од нас у 

смислу само да каже да напушта, да бих ја могао тражити друге људе који ће  замјенити 

њега на његовом мјесту, његовој позицији. То је то. 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Значи мењате исказ? Мало пре сте рекли 

ово, сада коригујете, је ли? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Који мењам исказ? Не мењам ја никад. 

Председник већа:  Само моменат.  Оптужени није помињао то што Ви наводите 

да је био са Вама, па да је после тога отишао, па да се раздужио. То Ви сада први пут 

помињете. 
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Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Госпођо, ја не знам да ли сте госпођа или 

госпођица. 

Председник већа:  Свеједно. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Значи то је било у пролазу, ми нисмо знали како 

се зовемо тада. Читава Југословенска Народна Армија је тад на нас навалила. Ја да 

пишем ко је с ким се видио, нисам оца, своју дјецу видио, своју жену, брата, а да 

видим... У пролазу сам, видио сам да је био с нама ту и да је био са мном обавио 

разговор. Тако су сви борци радили касније који су постали припадници Брчанске 

бригаде, односно 108. ХВО бригаде. 

Председник већа:  Добро. Ево, ја ћу да Вам предочим, оптужени када је испитан 

овде на главном претресу оптужени Осман Османовић је изјавио да је рат на подручју 

Брчког отпочео 30. априла 1992. године када су дигнута два моста преко Саве, да је 

истог дана он своју породицу изместио из Брчког у Маочу, да се вратио у Брчко где је 

заједно са својим колегама вршио увиђај дигнутих мостова, да се након тога ставио у 

функцију Територијалне одбране, учествовао у усмеравању избеглица, формирању 

линија одбране према српским снагама до 05. маја када се вратио у Маочу где се 

окупила његова породица и брат Ферхат који га је обавестио да 06. маја треба да се јави 

у центар Горњег Рахића Тахти Халилу, који је био именован за руководиоца 

оперативне групе, а што је он и учинио дана 06.05.1992. године. Молим Вас оптужени, 

ја предочавам оно што сматрам да треба да предочим сведоку, а Ви ћете добити реч 

уколико налазите да треба да... Изволите. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Да. Рат у Брчком оружани је почео по наводима 

господина Османовића, значи 30. априла ујутру око четири сата дизањем два моста, 

моста на реци Сави, а истог дана, значи сутрадан је после подне у 16 сати и 45 минута 

оружани, значи оружани, директан сукоб између припадника непријатељских јединица 

са нашим и погинуо је први човек Хаџајлић Штеф, надимак Штеф, где сам био и видио 

својим очима. 

Председник већа:  Добро. Оптужени је даље навео у свом исказу да је већ дана 

06.05. од свог надређеног добио наредбу да обави информативни разговор са 

приведним лицем, што значи да он од 06. више није био са Вама у Територијалној, је ли 

тако? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па ја сад у том временском периоду 06., 07., 

нисам ја имо могућност да пратим присутност свих јединица, свих припадника. Значи 

људи су у страху бјежали, трчали, не зна се ни како се ко звао, а они које сам ја видио 

међу којима је био и Осман Османовић припадник МУП-а тада још док није дошо  код 

нас и који је наставио у МУП-у своју даљу активност, мислим да је то то. 

Председник већа:  Добро. Да ли можемо да резимирамо, када се раздужио код 

вас Осман Османовић? 

Сведок Хајрудин Јусуфовић: Па, ја сад говорим, ја да имам папире, то између 

06., 07., 08., у та три дана, 06., 07. 

Председник већа:  Добро. Изволите оптужени. 

Сведок Хајрудин Јусуфовић:  Јер је он долазио тог маја, ја не знам 06., 07., 08., 

у та три дана један. 

Оптужени Осман Османовић: Ево ја ништа више нећу тражити и молити Вас, 

само да наставите шта сам ја још даље изјавио јер се овде упола, мислим оно, завршило 

шта сам ја изјавио тада. 

Председник већа:  Реците коју страну  ког претреса, ког транскрипта. Ми не 

можемо да напамет предочавамо. 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Могу ја да кажем? 
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Председник већа:  Изволите браниоче. 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Страница 13 главног претреса. 

Председник већа:  Па предочите. 

Адвокат Ђорђе Дозет:  Каже овако: „Након тога“, дакле говоримо о 06. мају, 

„Након тога Халил мене упућује, Тахто Халил, исти дан упућује ме на Кланац у месну 

заједницу где сам ја практично одатле сам дошао да се јављам Јусуфовић Хајрудину 

Бељи и да кажем да сам добио тај распоред и да имам мобилизацијски позив и да сам 

усмерен на ту  оперативну групу, распоређен. Ја одлазим најпре у месну заједницу 

Бродуша где сам се тамо затекао, а потом одлазим у месну заједницу Кланац, значи то 

је 06. мај '92. године навече где и помажем, у ствари тражили су од мене да останем 

током ноћи, нисмо никако спавали јер се очекивао некакав напад српских снага на ту 

месну заједницу, па сам ја остао, преноћио. Није се ништа десило и тек сутрадан 

проналазим овог Јусуфовић Хајрудина Бељу који је био организатор линије отпора. 

Обавештавам га о том распореду и 07. маја се враћам у Маочу. Имао сам, значи, двоје 

мале деце, једна је девојчица имала тек 15 месеци, била је болесна. Породица је 

смештена у некакав...“ 

Председник већа:  Мислим да је довољно, браниоче, мислим да је довољно. 

Сачекајте. 

Адвокат Ђорђе Дозет:  „Сви су били уплашени, па сам значи ноћио у Маочи 07. 

на 08. и 08. ујутру јављам се у оперативну групу државне безбедности и стављам се на 

располагање“. 

Председник већа:  Добро. Браниоче, постоје и различите изјаве оптуженог. Суд  

ће ценити све ове разлике и у изјавама оптуженог Османа Османовића који се најпре 

изјаснио да је 06.05. формирана оперативна група државне безбедности, да је он тога 

дана ступио у ову групу и да је истога дана добио и задатак, размотриће и ове друге 

наводе оптуженог и донеће одлуку које ће наводе прихватити као истините, тако да 

нема потребе за таквим Вашим агресивним иступањем јер сами знате да суд цени све 

изјаве. Да ли је има још неких питања за сведока? Немате. Да ли можемо сведока да 

отпустимо? 

На сагласан предлог странака, сведок се отпушта из заседања. 

Захваљујемо се, можете да се удаљите. 

Могу само да се обратим присутном судији, судија Златић. Ја сам са претходним 

судијом Милићевићем, питала сам да ли може 14. да се обави испитивање једног 

сведока путем видео-конференцијске везе, ово са разлога да бисмо убрзали испитивање 

сведока обзиром на бројност сведока предложених од стране одбране,  обзиром да тога 

дана имамо други претрес. Дакле, тај претрес може почети најраније у 11:30 и ми бисмо 

тада испитали  једног сведока. Судија Милићевић се сагласио да може да се испита. Ми 

ћемо сада одложити претрес и послаћемо позив, то ће бити испитивање сведока, ми 

ћемо вама доставити позив за сведока Шефка Калопера, у 11:30. 

Судија Основног суда Брчко Дистрикта, Фуад Златић:  Може и вријеме и датум, 

одговара. 

Председник већа:  Дакле, може 14. април 11:30. 

Суд доноси 

                                                          Р Е Ш Е Њ Е 

УСВАЈА СЕ предлог браниоца оптуженог Османа Османовића адвоката Ђорђа 

Дозета и одређује испитивање на главном претресу сведока Шефка Калопера путем 

видео-конференцијске везе из Основног суда Брчко дистрикта. 

Главни претрес се ОДЛАЖЕ, а наредни претрес се одређује за 
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14.04.2021. године у 11:30, судница број 3, што је присутнима саопштено 

уместо позива. 

На претрес позвати сведока Шефка Калопера. 

Довршено у 12:12. 

Записничар       Председник већа-судија 

 

 

 

 


